
1/28

SKUPŠTINA / ASSEMBLEA
KLASA/CLASSE: 024-01/24-01/01
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Pazin, 25. siječnja 2024. 

ZAPISNIK

23. SJEDNICA

održana 25. siječnja 2024. godine
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ZAPISNIK

s 23. sjednice Skupštine Istarske županije, održane 25. siječnja 2024. godine (četvrtak), u 
Spomen domu u Pazinu. 
Sjednicu je u 10,00 sati otvorila predsjednica Skupštine Sandra Ćakić Kuhar. 

PRISUTNI – ODSUTNI:

Red
br.

VIJEĆNIK LISTA PRIMJEDBE

1. Valter Drandić IDS –  ISU  – Zeleni opravdano 
odsutan

2. Sandra Ćakić Kuhar IDS –  ISU  – Zeleni prisutna
3. Hani Glavinić IDS –  ISU  – Zeleni opravdano 

odsutna 
4. Marija Kadoić Balaško IDS –  ISU  – Zeleni prisutna
5. Marinela Bašić IDS –  ISU  – Zeleni prisutna 
6. Lea Štifanić IDS –  ISU  – Zeleni prisutna
7. Tereza Banić IDS –  ISU  – Zeleni prisutna
8. Vedrana Gregorović Hrvatin IDS –  ISU  – Zeleni prisutna
9. Ivana Špadijer IDS –  ISU  – Zeleni prisutna
10. Ivan Jakovčić IDS –  ISU  – Zeleni prisutan
11. Tamara Brussich IDS –  ISU  – Zeleni prisutna
12. Zdenko Pliško IDS –  ISU  – Zeleni prisutan 
13. Hana Jurić IDS –  ISU  – Zeleni prisutna
14. Mr.sc.Robert Velenik IDS –  ISU  – Zeleni prisutan
15. Daniele Kumar IDS –  ISU  – Zeleni prisutan
16. Đina Šverko IDS –  ISU  – Zeleni prisutna
17. Marianna Jelicich Buić IDS –  ISU  – Zeleni prisutna 
18. Miloš Bajić IDS –  ISU  – Zeleni prisutan
19. Muhamed Muratagić IDS –  ISU  – Zeleni prisutan
20. Bruno Stermotić IDS –  ISU  – Zeleni prisutan
21. Davor Komar IDS –  ISU  – Zeleni prisutan 
22. Ivica Mikulčić IDS –  ISU  – Zeleni prisutan
23. Irena Peruško IDS –  ISU  – Zeleni prisutna
24. Igor Belas SDP prisutan
25. Antonella Degrassi SDP prisutna
26. Vili Bassanese SDP prisutan
27. Goran Subotić SDP prisutan
28. Marko Ferenac SDP opravdano 

odsutan
29. Dalibor Macan SDP prisutan
30. Mauro Jurman SDP prisutan
31. Jasna Opačak HDZ prisutna
32. Milan Košara HDZ prisutan
33. Ivica Ćošković HDZ prisutan
34. Dr.sc. Mario Bratulić HDZ opravdano

odsutan
35. Mr.sc.Tatjana Tomaić HDZ prisutna
36. Ilirjana Croata Medur HDZ prisutna
37. Koviljka Aškić Nezavisna prisutna
38. Slaven Boljun MOŽEMO! - Zelena alternativa - ORaH- NL prisutan
39. Renato Kalac MOŽEMO! - Zelena alternativa - ORaH- NL prisutan
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OSTALI PRISUTNI:

BORIS MILETIĆ, župan Istarske županije
TULIO DEMETLIKA, zamjenik župana
JESSICA ACQUAVITA, zamjenica župana iz reda talijanske nacionalne manjine
Mr.sc. BARBARA ŠKREBLIN BOROVČAK, pročelnica Upravnog odjela za proračun i 
financije
Dr. GORDANA ANTIĆ, Upravni odjel za zdravstvo i socijalnu skrb
Dr.sc. MIRKO RADOLOVIĆ, pročelnik Upravnog odjela za održivi razvoj
TEA BATEL, pročelnica Upravnog odjela za talijansku nacionalnu zajednicu i druge etničke 
skupine
VLADIMIR TORBICA, pročelnik Upravnog odjela za kulturu i zavičajnost
GABRIJELA MEZULIĆ, pročelnica Upravnog odjela za opću upravu i imovinsko-pravne 
poslove
NADA PRODAN MRAKOVIĆ, pročelnica Upravnog odjela za turizam
PATRICIA PERCAN pročelnica Upravnog odjela za obrazovanje, sport i tehničku kulturu
IVANA MIHALIĆ FABRIS, pročelnica Upravnog odjela za prostorno uređenje i gradnju
ELENA BOŽAC ČUJIĆ pročelnica Upravnog odjela za gospodarstvo 
VESNA IVANČIĆ, pročelnica Stručne službe Skupštine 
MELITA FERENČIĆ, pomoćnica pročelnice Stručne službe Skupštine
LORNA ZIMOLO, viša savjetnica za donose s javnošću u Upravnom odjelu župana 

SANDRA ĆAKIĆ KUHAR, predsjednica Skupštine, IDS, pozdravlja prisutne. Otvara 23. 
sjednicu Skupštine Istarske županije. 

Napominje da su prije današnje sjednice Skupštine Istarske županije, svoje sjednice održala 
skupštinska radna tijela i to Odbor za prostorno uređenje, zaštitu okoliša i graditeljstvo 19. 
siječnja 2024. godine, istog dana i Komisija za izbor i imenovanja, dana 22. siječnja Odbor za 
financije i proračun, Odbor za gospodarstvo i turizam i Komisija za priznanja te dana 23. 
siječnja 2024. Odbor za društvene djelatnosti i Mandatno-verifikacijska komisija.

Pozivam pročelnicu Vesnu Ivančić da izvrši prozivku. Konstatiram da je prisutno 37 od 41 
vijećnica/ka i Skupština može zasjedati i pravovaljano odlučivati. 

Predlaže sljedeći:

DNEVNI RED

1. Verifikacija zapisnika sa 22. sjednice Skupštine Istarske županije
2.

a) Prijedlog Odluke o stavljanju mandata člana skupštine Istarske županije u 
mirovanje (Goran Hrvatin)
b) Rješenje o verifikaciji mandata vijećnika/vijećnice Skupštine Istarske županije
c) Svečana prisega vijećnika Skupštine Istarske županije

3. Pitanja vijećnika, prijedlozi i informacije
4. Prijedlog Plana razvoja Istarske županije 2022.-2027.,
5. Prijedlog Odluke o dodjeli priznanja Istarske županije
6. Prijedlog Pravilnika o provedbi postupaka jednostavne nabave

40. Fedor Kompas MOŽEMO! - Zelena alternativa - ORaH- NL prisutan
41. Ivan Iskra MOŽEMO! - Zelena alternativa - ORaH- NL prisutan
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7. Prijedlog Rješenja o razrješenju i imenovanju člana Odbora za prostorno uređenje, 
zaštitu okoliša i graditeljstvo 

8. Prijedlog Rješenja o razrješenju i imenovanju člana za Komisiju za izbor i imenovanja
9. Prijedlog Plana upravljanja pomorskim dobrom za Istarsku županiju za razdoblje 

2024.-2028.
10. Prijedlog Plana davanja koncesija na pomorskom dobru na području Istarske 

županije za 2024. godinu

ORDINE DEL GIORNO

1. Verifica del verbale della 22-a seduta dell'Assemblea della Regione Istriana,
2.

a) Proposta di Delibera sulla sospensione del mandato di membro dell'Assemblea 
della Regione Istriana (Goran Hrvatin)
b) Provvedimento di verifica del mandato di consigliere/ consigliera dell'Assemblea 
della Regione Istriana
c) Giuramento solenne del consigliere dell'Assemblea della Regione Istriana

3. Interrogazioni dei consiglieri, proposte e informazioni
4. Proposta del Piano di sviluppo della Regione Istriana per il 2022-2027,
5. Proposta di Delibera sull'assegnazione del riconosimento della Regione Istriana
6. Proposta di Regolamento sull'attuazione delle procedure di appalto semplice
7. Proposta di Provvedimento di revoca e nomina di un membro della Commissione per 

l'assetto territoriale, la tutela ambientale e l'edilizia
8. Proposta del Provvedimento di destituzione e nomina del membro della 

Commissione per le elezioni e le nomine
9. Proposta del Piano di gestione del demanio marittimo nella Regione Istriana per il 

periodo 2024-2028
10. Proposta del Piano di assegnazione delle concessioni sul demanio marittimo sul 

territorio della Regione Istriana per il 2024

 
PREDSJEDNICA SKUPŠTINE konstatira da je Dnevni red jednoglasno usvojen. Prelazi na prvu 
točku dnevnog reda.

Ad -1.
Verifikacija zapisnika sa 22. sjednice Skupštine Istarske županije

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu te kako nema prijavljenih daje točku na glasanje. 

Nakon provedenog glasanja, Skupština Istarske županije jednoglasno verificira

Zapisnik sa 22. sjednice Skupštine Istarske županije.

       Ad -2.
a) Prijedlog Odluke o stavljanju mandata člana Skupštine Istarske županije u mirovanje 

(Goran Hrvatin)
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b) Rješenje o verifikaciji mandata vijećnika/vijećnice Skupštine Istarske županije
c) Svečana prisega vijećnika Skupštine Istarske županije

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE napominje da je vijećnik Goran Hrvatin svoj mandat stavio u 
mirovanje pa moli predsjednicu Mandatno-verifikacijske komisije, Mariju Kadoić-Balaško da 
podnese izvješće:
MARIJA KADOIĆ-BALAŠKO navodi da je Mandatno-verifikacijska Komisija, na 8. sjednici 
održanoj dana 23. siječnja 2024. godine, utvrdila slijedeće činjenice:

Vijećnik Goran Hrvatin je dana 18. siječnja 2024. godine dostavio predsjednici Skupštine 
Istarske županije pismeno kojim stavlja u mirovanje mandat člana Skupštine Istarske županije.

Slijedom navedenog, Mandatno-verifikacijska komisija utvrđuje sljedeći akt:

ODLUKU
o stavljanju mandata člana Skupštine Istarske županije u mirovanje

Ovom Odlukom utvrđuje se da vijećniku Goranu Hrvatinu miruje mandat u Skupštini 
Istarske županije.

Socijaldemokratska partija Hrvatske – Županijska organizacija Istarske županije je dana 18. 
siječnja 2024. godine predsjednici Skupštine Istarske županije uputila dopis kojim utvrđuju da 
će dosadašnjeg vijećnika Gorana Hrvatina u Skupštini Istarske županije zamijeniti DALIBOR 
MACAN iz Svetvinčenta, Pusti 7, kandidat SDP-a  pod rednim brojem 9. na kandidacijskoj listi 
SDP-a za lokalne izbore 2021. godine.

Slijedom navedenog, Mandatno-verifikacijska komisija utvrđuje

RJEŠENJE
o verifikaciji mandata vijećnika Skupštine Istarske županije

I.
Umjesto vijećnika Gorana Hrvatina verificira se mandat vijećnika Skupštine Istarske 

županije DALIBORA MACANA.

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje predsjednici Mandatno-verifikacijske komisije te 
konstatira da je donesena Odluka o stavljanju mandata vijećnika u mirovanje i verificira se 
mandat novog vijećnika. 
Molim novog vijećnika da ustane kako bi položio svečanu prisegu, pročitat ću prisegu na 
hrvatskom i talijanskom, a nakon toga ćete odgovoriti riječju „PRISEŽEM“ ili „LO GIURO“.

"Prisežem da ću prava i obveze člana/članice Skupštine Istarske županije obavljati savjesno 
i odgovorno, radi gospodarskog, kulturnog i socijalnog probitka Istarske županije i da ću se u 
obavljanju dužnosti člana/članice Skupštine Istarske županije pridržavati Statuta Istarske 
županije te da ću štititi i promicati regionalne osobitosti Istre." 

„Giuro che svolgerò coscienziosamente e con responsabilità l'incarico derivatomi dai diritti e 
doveri di membro dell'Assemblea regionale, per lo sviluppo economico, culturale e sociale 
della Regione Istriana, che mi atterrò allo Statuto della Regione Istriana nell'espletamento 
dei miei doveri di membro, e che tutelerò e affermerò le peculiarità dell'Istria.“

DALIBOR MACAN, SDP prisežem.
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PREDSJEDNICA SKUPŠTINE čestita novom vijećniku. Sada vijećnik može pravovaljano 
sudjelovati u sjednici Skupštine.

Ad – 3.
Pitanja vijećnika, prijedlozi i informacije

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE navodi da je prva na redu vijećnica Vedrana Gregorović-
Hrvatin, izvolite. 

VEDRANA GREGOROVIĆ-HRVATIN, IDS pozdravlja sve prisutne te navodi da ima danas 2 
pitanja. Prvo pitanje je vezano za raspisivanje javnih poziva za sufinanciranje projekata za manje 
razvijene jedinice lokalne samouprave, kada se može očekivati taj poziv? Drugo pitanje vezano 
je za natpise u medijima oko stanja u IDZ-Istarskim domovima zdravlja, što se to događa, 
trebamo li se zabrinuti za našu primarnu zdravstvenu zaštitu i što smjene voditelja znače? 

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE daje riječ pročelniku Radoloviću, izvolite.

DR.SC. MIRKO RADOLOVIĆ navodi da se sredstva dodjeljuju na temelju Pravilnika. Na zadnjoj 
dodjeli sredstava razgovarali smo s općinama koje su dobivale poticaje i izrazili su želju da se u 
određenim dijelovima taj Pravilnik doradi. Sada je u Pravilnik u fazi izmjene kako bi bio još bolji i 
kriteriji će biti još jasniji. Nakon što se Pravilnik donese od strane župana, pokrenuti će se 
postupak. Planiramo od sredine drugog do početka trećeg mjeseca.  

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE se zahvaljuje i poziva pročelnicu Antić da odgovori na drugo 
pitanje. 

DR. GORDANA ANTIĆ ističe da što se tiče medijskih natpisa, ovom prilikom molim medije da 
jednostavno toliki upiti i toliki interes za onim što se radi u našim ustanovama, s jedne strane nam 
je drago a s druge strane ometa rad, konkretno moj. Dnevno imam 4,5 ili 6 sastanaka ostalo 
odrađujem kad dođem doma gdje moram nešto razmišljati i ja stalno dobivam poruke da nešto 
pišem. Najčešće je o Domu zdravlja ali ima i o drugim temama. Radi se, ali nemamo vremena 
pisati članke za novine, ja nekako ne volim gledati svoje slike po novinama. Ono gdje ja radim, 
nema politike, nema nikakvih primisli, ima samo interes pacijenata i čovjeka. Kad se nekome 
dogodi u životu sve što se meni dogodilo, može odustati od svega, završit sa svojim životom ili 
raditi, raditi za drugoga. To je moje uvjerenje. Širok je spektar, imamo 9 ustanova, nemamo samo 
jednu. Što se tiče Domova zdravlja, to je sada naša najvažnija ustanova gdje primarna 
zdravstvena zaštita mora funkcionirati. Stanje je takvo da imamo 114 obiteljskih liječnika, od kojih 
čak 50 mogu danas otići u mirovinu, odnosno njih 18 imaju više od 65 godina, a neki čak 70-
72 godine. To je dugogodišnje razmišljanje ili ne razmišljanje o kadru, kako god to netko 
shvatio. Pokušavamo na razne načine privući novi kadar koji nam nedostaje, a ovakvi natpisi 
koji su uvijek polu istiniti, neće pomoći. Mislim da svi moramo raditi zajedno na privlačenju 
kadra. Istarski domovi zdravlja su prije gotovo 20 godina postali jedna ustanova. Imamo samo 
jednu ustanovu, nemamo sedam ravnatelja, nego jednog ravnatelja, jedna jedina osoba 
odgovorna je za financijsko poslovanje i organizaciju rada. Ravnatelj bira i razrješuje svoje 
voditelje i zamjenike i oni trebaju pomoći u provedbi planova. To, međutim, u našem IDZ-u 
nije zaživjelo na takav način, već su ispostave bile zasebne jedinice same za sebe. Svi su si 
zamislili, odnosno ljudi koji su manje informirani da su svuda ravnatelji. Oni nisu ravnatelji, 
nego voditelji. I u nekim našim drugim ustanovama mijenjaju se voditelji i ništa se o tome piše. 
Prednosti i nedostaci zajedništva u ovom slučaju Istarskih domova zdravlja su da do zadnje 
sestre i do zadnjeg doktora kojeg imamo raspoređivati ćemo istarski, da svaki naš čovjek 
dobije zdravstvenu zaštitu na primjeren i jednak način. Nedostaci su da nemamo velikih 
Bogova u svakoj ispostavi. Što se tiče tih zamjena i smjena radi međuljudskih odnosa, nešto 
je točno i nešto nije točno. Mi kao odjel surađujemo i razgovaramo do onog trenutka dok ja ne 
vidim da se nešto reflektira na pacijenta, a to je umanjenje usluge. Što se tiče voditelja oni su 
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u suštini osobe koje koordiniraju radom te ispostave, od nabavke opreme do nabavke 
kompjutora i u tome im pomažu i sestre samo su one samozatajne i u pozadini, voditelj ima 
dodatak a one to odrađuju. Liječnika ima sve manje, sestara još manje, imamo velike 
probleme a imati ćemo još veće. Samo ako činimo situaciju takvu da nam je svuda dobro i da 
su svi zadovoljni onim gdje rade i što rade i da tako to pišemo, možda ćemo privući novi kadar. 
Tko će ostat voditelji, tko će biti voditelj, ja to ne znam. Imam informaciju da će još razgovarati 
ravnatelj i voditelji. Za Buzet mislim da će biti suradnje i ako bude doktor htio, koji je bio do 
sada, mislim da će moći opet voditi. Koordinator radiologije, naša doktorica Brnjac, izuzetno 
stručna doktorica, iz Labina, koja je sve posložila i organizirala da usluga u Poreču i Rovinju 
bude još bolja. Javili su se i vanjski suradnici koji će sudjelovati u pružanju tih usluga.        

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE daje riječ vijećniku Igoru Belasu, izvolite. 

IGOR BELAS, SDP pozdravlja sve prisutne te navodi da će pročelnica Antić morati još jednom 
izaći na binu, kolegica me preduhitrila s pitanjem. Osjećam potrebu da se ove aktualnosti koje su 
u medijima, malo razjasne. Pročelnica je dosta argumentirano objasnila ove stvari ali ima tu nekih 
stvari koje traže neke odgovore. Traže se odgovori ravnatelja. Kao što je poznato, gospodina 
Ivančića je nakon 12 godina na mjesto ravnatelja naslijedio gospodin Manuel Runić. Ono što 
javnost zanima jest odgovor na pitanja koje samo on može odgovoriti a do danas nije. Naravno 
da stvari koje se dešavaju traže neke odgovore, da se u javnost išlo s odgovorom možda ne bi 
bilo toliko zanimljivosti oko toga. Nije problem samo smjena voditelja ispostava nego problem je 
što je u jednoj ispostavi gospodin Runić smijenio voditelja kojeg je on sam postavio. U Buzetu je 
javna tajna da je smijenjen dugogodišnji voditelj, koji je i priznat od samih zaposlenika i ima 
njihovu potporu. Postavlja se pitanje zašto je taj gospodin smijenjen. Novi ravnatelj nije dao 
nikakav odgovor na to i zaposlenici i javnost traže da se odgovori. Informacije koje dolaze s 
terena jest nezadovoljstvo radnika unutar samih ustanova i to je javna tajna. Moramo reagirati, 
stvari se ne smiju stavljati pod tepih. Imamo i slučaj porečke radiologije koja nije radila preko 
godine dana koja sada radi na način na koji je mogla raditi i puno prije, odgovori isto nisu dati na 
to pitanje. Slučaj u Rovinju, nije riješena ultrazvučna dijagnostika već duže vrijeme. Zadnji je 
slučaj isto poznate blagdanske večere, na kojoj su sponzori platili večeru. Zašto su ta sredstva 
iskorištena za osobni interes a prethodno o tome nije odlučilo upravno vijeće, što je bila praksa. 
Porazna je činjenica da se suočavamo sa sve većim odlaskom liječnika i medicinskih sestara. 
Veliki postotak liječnika opće medicine odlazi u mirovinu kroz 5 godina, to je strahoviti problem 
koji će nam doći na vrata. Već sada nedostaje nekih 10 posto liječnika da bi sustav uopće 
funkcionirao. Konkretno pitanje, što županija možda i radi da se riješe ova pitanja? Koliko ste vi 
osobno zadovoljni s radom novog ravnatelja? 

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE se zahvaljuje vijećniku i s obzirom na interes za ovu temu 
predlaže da se pitanja direktno upute ravnatelju a pročelnica može odgovoriti na ova zadnja 
pitanja koje ste postavili. Izvolite pročelnice. 
  
DR. GORDANA ANTIĆ što sve činimo da privučemo kadar, malo sam prije rekla. Moramo imati 
i dobre međuljudske odnose i dobru atmosferu. Prije nekih 4-5 mjeseci uočena su odstupanja u 
nekakvim primjerenim komunikacijama u Istarskim domovima zdravlja. Imamo novo i naslijeđeno 
staro i kod izvjesnog broja zaposlenika odnosno onih koji su u rukovodećim strukturama ne žele 
se promijeniti, ne žele ništa novoga usvojiti i odbijaju bilo kakve nove naputke o novom radu. Iz 
tih komunikacijskih poteškoća Istarska županija je u sklopu svog operativnog plana aktivnosti 
dodala i aktivnost tečajevi komunikacije, u sklopu našeg Nastavnog zavoda za javno zdravstvo. 
Konkretno ti voditelji o kojima se sada piše, proglasili su da se njih smatra ludima i odbili polaziti. 
Ja sam išla objasniti o čemu se radi, poslije sam dobila mail da se bavim političkim igricama a 
samo sam htjela da se krene na te vježbe. Što se tiče Buzeta, neki su dan bila 2 ili 3 zaposlenika 
na sastanku, ostalo su zakupci, privatnici u našim prostorima i gradski vijećnici. Nisu bili svi 
radnici, oni su uvijek glasni koji žele da se to piše u novinama. 
Program mjera smo završili, radimo na provedbenim aktima, 5 ih je gotovo, bit će vjerojatno 
slijedeći tjedan objavljeni. Krećemo s jednom kampanjom aktivnog traženja zaposlenika za 
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Istarsku županiju, prvenstveno zaposlenike Doma zdravlja. Naše se ministarstvo trenutno bavi 
bolnicama i zaboravlja na primarnu zdravstvenu zaštitu.
Ja nisam zadovoljna ni sa sobom, ni s kim. Nemam nikoga koga volim, od ljubavi dođete brzo u 
mržnju i ja samo poštujem i gledam tko je bolji za pacijenta. Za ravnatelja Runića mogu reći da 
sluša naputke a kada sam rekla jednom od voditelja da treba to i to, rekao je nema šanse. Ne 
treba mene netko slušati, ali ja kad kažem, kažem u korist pacijenta. Rovinj i Poreč rješavamo 
sad, riješiti će se a moglo se i riješiti ranije. Sve je bilo prepušteno koordinatoru da to radi. Ja sam 
tu intervenirala i rekla da to mora raditi koordinator. Koordinator to nije odradio.   

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE se zahvaljuje te upućuje vijećniku pitanje je li zadovoljan 
odgovorom. 

IGOR BLEAS, SDP napominje da ima samo jednu konstataciju za dodati. (iz klupe)  

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE ističe da može doći iznijeti konstataciju za govornicu, izvolite.

IGOR BELAS, SDP zahvaljuje pročelnici na odgovorima i razumije da radi javni posao ali isto 
tako mora razumjeti i javnost, narod. Ovo je mjesto gdje moramo otvoriti neke teme, makar i 
bolne jer mi vijećnici branimo javni interes.  

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje vijećniku i poziva Zdenka Pliška, izvolite. 

ZDENKO PLIŠKO, ISU pozdravlja sve prisutne te navodi da ima inicijativu od Istarske stranke 
umirovljenika. Ta inicijativa proizlazi iz medijskih natpisa vezano za cijene smještaja u Domovima 
za starije osobe u Istri. Malo sam se potrudio saznati cijene i te cijene za istu uslugu za isti 
smještaj, različite su u različitim Domovima. Naša inicijativa bi išla u smjeru da probamo naći 
načina da za istu uslugu i istu kvalitetu smještaja na području naše županije u svim jedinicama 
lokalne samouprave, tamo gdje su jedinice lokalne samouprave vlasnici ili sufinanciraju smještaj, 
kao i županija, da probamo naći načina da imamo jedinstvene cijene odnosno jednake cijene. 
Također da se imenuje jedno zajedničko tijelo koje bi moglo vršiti nadzor nad tako jednim 
dogovorenim „sporazumom“. 
Imamo jedno pitanje, vezno za hospicij. Već sam nekoliko puta za ovom govornicom govorio o 
hospiciju i dobivao razne odgovore. Zadnji koji sam dobio je da će se privremeno taj objekt koristiti 
za smještaj korisnika Doma Alfredo Štiglić. To je učinjeno iako je župan bio upozoren da nema 
podršku Istarske stranke umirovljenika pa i velikog broja vijećnika. Objekt je dan na korištenje i 
ono što možemo vidjeti jest da se neće poštivati rok da se taj objekt da na korištenje za što je 
izgrađen odnosno da u njega uđu prvi korisnici, palijativci. Podsjetiti ću da IŽ ima dnevno oko 400 
terminalnih bolesnika koji čekaju da budu palijativno smješteni odnosno da mogu dobiti skrb koji 
im pripada. 

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE upozorava vijećnika na vrijeme. 

ZDENKO PLIŠKO, ISU navodi da će biti kratak. Pitam Vas, budući da se ugovor neće 
poštivati, jer do 30.3. bi trebao biti objekt ispražnjen i dat na korištenje ustanovi palijativne skrbi. 
Za očekivati je da neće to biti ni u ovom polugodištu. 

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE se zahvaljuje vijećniku. 

ZDENKO PLIŠKO, ISU nastavlja te postavlja pitanje županu da li će poduzeti mjere prema 
onima koji su ga savjetovali da potpiše takav ugovor.
 
PREDSJEDNICA SKUPŠTINE navodi da nisu cijene Domova različite nego su različita 
sufinanciranja od strane JLS. Pročelnice Antić, izvolite. 



10/28

DR. GORDANA ANTIĆ odgovara da što se tiče cijena domova za starije, može govoriti za 
domove koji su u vlasništvu županije, a to su 4 doma, Novigrad, Raša, Rovinj i Pula. Prije par 
dana imali smo sastanak s ravnateljima gdje uz dužnu pažnju i razmišljanje kako da što manje 
opteretimo korisnike će doći po povećanja cijena za oko 15 posto a i s tim povećanjem to će biti 
cijene nešto ispod 500 eura do nekih maksimalnih 800 eura za 4. kategoriju u jednokrevetnim 
sobama. Znači i dalje smo najjeftiniji u Hrvatskoj. Međutim domovi koštaju, koštaju Istarsku 
županiju jer mi sufinanciramo te domove. Sa početnih 600 tisuća sad s različitim projektima 
smo na nešto manje od milijun eura. To značajno košta a radi se o 500 korisnika. Što se tiče 
gradskih domova, to oni sufinanciraju a stradaju najviše korisnici koji su u privatnim domovima, 
i tu imamo još jedan paradoks a to je da je skrb definitivno puno bolja u našim domovima nego 
u privatnim. To znamo iz prve ruke od našeg tima koji ide po domovima i licencira ih. A ti ljudi u 
privatnim domovima, plaćaju puno veću cijenu nego kod nas i to je žalosno. Pravo rješenje bi 
bilo nekakvo nacionalno rješenje gdje bi se trebao naći nekakav temelj. U nekim državama je 
uobičajeno da imovina korisnika koju posjeduje, se najmi ili djeca iznajmljuju dok je taj korisnik 
živ i time se doplaćuje dom. Kompletno doplaćivanje od strane lokalne ili regionalne 
samouprave je nemoguće jer su cijene rasle. Nije samo hrana nego i režije i cijena radnika, što 
je još i najveći trošak. Županijski domovi imaju kolektivni ugovor i od 1.3. opet rastu plaće i za 
svako povećanje od države ne dobijemo ništa. To predstavlja veliki trošak i pitanje je do kad će 
se moći to financirati. Cijene koje sam prije spomenula, povećanje od 15 posto, to bi značilo da 
za korisnike koji plaćaju manje će se povećati cijena za nekih 70 eura a za 4. stupanj u 
jednokrevetnim sobama će biti oko 90 eura povećanje.   

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE se zahvaljuje pročelnici, te postavlja pitanje tko će odgovoriti 
vezano za hospicije, župane, izvolite. 

ŽUPAN pozdravlja sve prisutne te se nadovezuje da će se pitanje cijene domova za starije 
osobe riješiti onoga dana kad u RH budu utvrđeni kriteriji tko ima pravo na subvenciju, u kojem 
iznosu i kada tu subvenciju budu mogli koristiti da li u županijskom, da li u gradskom ili 
državnom ili privatnom domu. To bi jedino bilo pošteno. To smo više puta predlagali, Vladama 
od Ive Sanadera, Zorana Milanovića, Oreškovića pa do vlade gospodina Plenkovića, aktualne 
Vlade. To bi bilo fer, kao što smo u gradu Puli napravili za dječje vrtiće, znaju se kriteriji i tko 
ima pravo na gradsku subvenciju, da li će dijete biti u gradskom ili privatnom vrtiću, svi imaju 
jednaku cijenu. I iste standarde kvalitete, što je ne manje bitno. 
Što se tiče hospicija, oko toga smo puno puta pričali. Najprije je bila tema hoćemo li proširiti 
Štiglić ili nećemo. Hoćemo i krenuli smo. Hospicij je izgrađen, treba ga opremiti, ali hospicijem 
treba upravljati ustanova. Imali smo jedan vakum period unutar kojeg nismo imali imenovanog 
novog biskupa i o tome smo više puta govorili. Napokon se to ostvarilo i biskup je novi prihvatio 
taj projekt i imali smo nekoliko zajedničkih sastanaka i Porečko-pulska biskupija je konačno 
odradila proceduru osnivanja ustanove koja će tim hospicijem upravljati. Imenovati će se 
privremena ravnateljica nakon toga ide natječaj i dalje ide zapošljavanje kadrova. Ono što je 
ključno da bi hospicij funkcionirao on mora biti unutar mreže Hrvatskog zavoda za zdravstveno 
osiguranje. Dakle za funkcioniranje hospicija osim što se grad Pula i Istarska županija obvezala 
i predvidjela novce u proračunu za nabavku opreme potrebno je ući i u mrežu financiranja od 
strane Hrvatskog zavoda za zdravstveno osiguranje poput onog hospicija u Rijeci. Zato što to 
košta i netko će to morati platiti. Da bi se to ostvarilo potrebno je neko vrijeme jer je ustanova 
tek formirana i ja sam otvoreno rekao više puta siguran sam da to neće biti prije kraja trećeg 
mjeseca. Imamo fazu dogradnje depandanse i te naše iste umirovljenike koji tamo borave 
moramo negdje smjestiti dok se to gradi. Zar nije logično, i tu zahvaljujem biskupiji na 
razumijevanju da se prostor koji je izgrađen privremeno koristi, da se ne plaća drugdje veliki 
novac jer znamo da hospicij neće profunkcionirati najmanje do 31.3. a ja bih svakako volio da 
funkcionira od 1.4. ali dok ne uđemo u mrežu financiranja vi nemate osigurane financije, tim 
ljudima treba isplatiti plaće, materijalne troškove, pa nisu to dva eura. Mislim da smo napravili 
najbolje moguće, da iskoristimo postojeći prostor dok se ovo adaptira, on će se isprazniti ići 
ćemo u nabavku opreme i u međuvremenu vjerujem da će Hrvatski zavod za zdravstveno 
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osiguranje to prihvatiti i onda to može funkcionirati onako kako treba. Ne znam kako bolje 
odgovoriti.   

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE dodaje da vijećnik Pliško ima 1 minutu, izvolite.  

ZDENKO PLIŠKO, ISU ističe da bi htio dati do znanja da je Hrvatski zavod izdao rješenje i da 
rješenje o osnivanju postoji o trgovačkom društvu palijativne skrbi. To nije razlog u odgovoru 
koji je dao župan, nego je razlog ipak negdje drugdje. Kasni se s radovima odnosno nije se 
dobro planiralo, dinamika izgradnje odnosno dogradnja Alfreda Štiglića ne ide onako kako se 
planiralo ili se krivo planiralo. Ja sam postavio pitanje da li će oni koji su davali savjet županu da 
upravo tako odluči, da li će biti na neki način sankcionirani. Mislim da je to zasluženo na račun 
onih 400 koji iz tih razloga neće dobiti zasluženu palijativnu skrb i adekvatnu medicinsku 
pomoć.   

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE se zahvaljuje te poziva župana. 

ŽUPAN dodaje da prva stvar danas u odnosu na sve druge županije, imamo daleko najbolju 
palijativnu skrb. Pioniri smo u tom segmentu. Druga stvar tko god se ikad bavio građevinom a 
posebice starim objektima, ne da netko nije dobro planirao, nego u tijeku radova nailazite na 
neke nepredviđene radove. Ne znam baš koji se objekt napravio u dan kada se bilo 
dogovoreno. Kada se rade ovakvi projekti može se malo kasniti. U zadnjem razgovoru kojeg 
sam ja imao s biskupom, kad sam ga pozvao u posjet Istarskoj županiji i da obiđemo sam 
objekt, ta informacija od Hrvatskog zavoda za zdravstveno osiguranje na stolu nije bila. Ukoliko 
je to riješeno u proteklih 25 – 30 dana, vidjeli smo se prije Božića, onda sam jako sretan. 

ZDENKO PLIŠKO, ISU stiglo je prije 15 dana. (iz klupe)

ŽUPAN super, onda je sve riješeno. Treba onda zaposliti kadar i čim se dovrši objekt onda će 
konačno hospicij počet radit. Ali trebati će naći radnike.  

SLAVEN BOLJUN, MOŽEMO! pozdravlja sve prisutne i navodi da je do sada dosta bilo riječi o 
zdravstvu i domovima za starije pa predlaže da možda slijedeća sjednica bude tematska, za 
zdravstvo i socijalnu skrb. Možemo pozvati ravnatelje svih ustanova, možemo svi reći svoje 
stavove, time neće biti toliko problema sa stalnim upitima medija. Zanima me na natječaju koji 
je istekao prije 2 dana, da li se netko javio za Istarske domove zdravlja. Isto tako ima li novosti 
vezano za proširenje hitne medicine, nove mreže hitne. 
Drugo pitanje odnosi se na umjetnu inteligenciju. Tu više ne pričamo o budućnosti nego itekako 
o sadašnjosti. Mogli smo pročitati i od MMF-a informaciju da će čak 40 posto radnih mjesta 
umjetna inteligencija promijeniti. Europska unija je donijela regulativu vezano za umjetnu 
inteligenciju i zajednica koja prva implementira u svoje sustave će efikasnije upravljati 
sustavom. Možete otići na internetske stranice nekih većih europskih gradova i vidjeti ćete 
mape sa nevjerojatnim podacima o energetici, prometu, prostorom planiranju. Umjetna 
inteligencija prikuplja podatke i onda mi na temelju tih podataka kreiramo adekvatnije politike. U 
Planu razvoja se nažalost ne spominje umjetna inteligencija, ali me zanima ima li možda kakvih 
planova po tom pitanju, jesu li se vodili nekakvi razgovori?

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE navodi da je prvo pitanje odnosno inicijativa vijećnika vezano 
za sazivanje tematske sjednice za zdravstvo a sad poziv pročelnicu Antić da odgovori na 
postavljeno. 

DR. GORDANA ANTIĆ postavili ste pitanje vezano za natječaj i za mrežu hitne medicine. Ja 
konkretno ne pratim natječaje ustanova, mislim da se radi o natječaju od liječnika do 
stomatologa. Ne znam koliko ih se javilo i koliko ćemo ih primit. Što se tiče proširenja hitne 
mreže, sve što smo slali vezano od Skupštine, za dodatnog liječnika u ispostavi Umag i još 
timova u Pazinu i Rovinju, nismo dobili odgovor. Ono što nam je ministar bio rekao da će nam 
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svaki put odgovorit, to nije tako. Kad zovemo u ministarstvo, nekog dobijemo, pa čekamo, pa 
nas prebacuju. Još nije stigao ni sporazum o preuzimanju prava nad općom bolnicom. Nismo 
još dobili odgovor. Bolnica je isto imala natječaj, tražili su 20 sestara i javilo se 5, konkretno njih 
više nema na tržištu. Doći će situacija da ćemo imat novaca i da ćemo imati možda i mrežu ali 
neće biti ljudi a što se tiče hospicija oni jesu osnovali ustanovu ali oni nisu od HZZO-a dobili 
novu mrežu. A to će biti 12 postelja ako ih ikada dobijemo. Nadamo se da ćemo ih dobiti, tako 
je bilo obećano davnih dana. Radi se o 400 pacijenata, ono što ste vi rekli, ali isto tako naglasila 
bih da je i sada unutra 20 palijativnih pacijenata jer dementne osobe su isto palijativni pacijent 
kao i oni koji imaju karcinom.   

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE se zahvaljuje pročelnici te poziva ravnateljicu Ivanu Dragišić da 
odgovori na drugo pitanje. 

IVANA DRAGIŠIĆ pozdravlja sve prisutne i zahvaljuje na pitanju. Umjetna inteligencija se kao 
takva možda ne spominje u Planu ali u Planu postoje mjere i prioriteti koji se odnose i na 
digitalizaciju i na digitalizaciju javnih usluga i usluga za građane i same uprave. Čini mi se da je 
umjetna inteligencija samo jedan alat koji doprinosi provedbi i lakšem postizanju ciljeva i provedbi 
tih mjera.   

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE poziva vijećnika Boljuna da postavi dodatno pitanje ako ima. 

SLAVEN BOLJUN, MOŽEMO! to jest jedan alat, ali alat koji mijenja svijet. Promijeniti će našu 
sadašnjost i zbilju. Mislim da bi to trebalo ozbiljno uzimati u obzir. Polako bi trebali početi skupljati 
sve te podatke kako bi građanima i poslovnim subjektima bilo jasnije a i nama koji donosimo 
odluke kako bi bolje donosili odluke.   

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE poziva sljedeću vijećnicu Ivanu Špadijer, izvolite. 

IVANA ŠPADIJER, IDS pozdravlja sve prisutne te navodi da ima 2 pitanja. Prvo za pročelnicu 
Percan, što je s izgradnjom osnovne talijanske škole u Novigradu? Drugo je pitanje vezano za 
zelenu tranziciju, u 2024. godini je planirano 400 tisuća eura pa nas zanima kako će to konkretno 
biti utrošeno.

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE poziva pročelnicu Percan, izvolite. 

PATRICIA PERCAN pozdravlja sve prisutne te ističe da što se tiče osnovne talijanske škole u 
Novigradu prošle smo godine proveli 2 postupka javne nabave. Nažalost, dobili smo puno veće 
iznose od planiranih sredstava koja su definirana troškovnikom. Kroz koji dan ponavljamo 
postupak.  

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE daje riječ pročelnici Eleni Božac Čujić, izvolite.  

ELENA BOŽAC ČUJIĆ ističe da smo osigurali 400 tisuća eura za zelenu tranziciju, od toga 250 
tisuća će biti utrošeno za izradu tehničke dokumentacije za energetsku obnovu javnih zgrada. Tu 
prvenstveno smo planirali Dom za starije i nemoćne Novigrad, on je jedan od prioriteta jer ima 
značajne troškove, biti će još nekoliko zgrada Istarskih domova zdravlja i škola. Sto pedeset 
tisuća eura je rezervirano za postavljanje solarnih elektrana na javne zgrade, radi se o 3 škole i 
2 ispostave Domova zdravlja.     

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE poziva posljednjeg vijećnika za danas, Vilia Bassanese, izvolite. 

VILI BASSANESE, SDP pozdravlja sve prisutne i postavlja kratko pitanje odnosno ima 
konstataciju. Postoje neke stvari koji su u zajednici važne i vrijedne i gdje politika ne bi trebala 
biti ograničenje. Zdravstvo, rekao bih da pročelnica Antić radi odlično svoj posao, predano radi i 
korist je nemjerljiva. Problemi su u zajednici načelni, oni počinju puno davno, netko nije na vrijeme 
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razmišljao, kao i što ste i sami rekli. Kada nema strateškog promišljanja onda se dogode dnevni 
problemi na koje svi skaču. Župan je pokušao objasniti, ne znam da li ste dobro razumjeli, to je 
jedno kompleksno financiranje vezano za hospicij. Da se vratim na pročelnicu Antić, kako mi u  
gradu Umagu pokušavamo riješiti taj problem, nikada nismo niti spomenuli niti smo išli politički 
poentirati. Trenutno dajemo 3 stana za liječnike, 7 osoba sufinanciramo a kroz nacionalne 
stipendije imamo 6 liječnika. Nacionalne stipendije smo izmislili, kako bi 6 liječnika mogli 
stipendirati, u Osijeku, Zagrebu i Splitu da bi mogli doći raditi ne u grad Umag nego u Istarske 
domove zdravlja i to ne za grad Umag, nego Novigrad, Buje, Grožnjan i 3 općine. Da li smo to 
kad iznijeli, nismo. Zašto? Jer to smatramo normalnim. Za koga? Za one koji normalno postupaju 
rješavanju problema za kojeg ima određene kompetencija znanja ili informacije. Nismo svi 
supermeni i ne moramo svi sve znati, ali zato postoji komunikacija koju bismo morali nužno 
primjenjivati. Međutim, zloba i politika su doveli do toga da nema normalne komunikacije i stvaraju 
se podmetanja. Protiv toga se moramo boriti. Što se tiče domova umirovljenika, oni se financiraju 
iz poreza na dohodak odnosno svi građani Istre ih financiraju jer su u mreži. Troškovi su vam 
svugdje slični, troškovi našega grada su troškovi samo grada Umaga, i normalno da županija 
nema dovoljno novaca da decentralizirana sredstva sve to podnesu. Zato postoji neka 
komunikacija koja se tek treba razviti među nama da bi došlo do ovog standarda kojeg vi želite. 
On je sad gotovo nemogući, da svi plaćaju isto jer svaka usluga ima svoj trošak a to vam nije ni 
prihod ni zarada nego realni život, i sve te naše ustanove nisu profitabilne nego su prije svega 
društveno, odgovorne, socijalne.   

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE navodi da je vijećnik iznio konstataciju i da nastavljamo dalje da 
slijedećom vijećnicom, Marinela Bašić, izvolite.  

MARINELA BAŠIĆ, IDS navodi da ima 2 pitanja. Prvo pitanje vezno za pročelnicu Antić, Istarska 
županija je raspisala natječaj za financiranje projekata iz područja zdravstva za 2024. godinu, 
zanima me za koga je natječaj namijenjen te koji su prioriteti sukladno planu za zdravlje i socijalno 
blagostanje te koja su područja obuhvaćena kojima se unaprjeđuje zdravlje građana IŽ.
Drugo pitanje je za pročelnika Pinzana, s obzirom da je na prošloj sjednici Skupštine bilo govora 
o Centru za razvoj ribarstva i akvakulture, zanima me ima li novosti po pitanju raspisivanja 
natječaja za ravnatelja ili ravnateljicu Ustanove?

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE se zahvaljuje vijećnici te poziva pročelnicu Antić.

DR. GORDANA ANTIĆ navodi da što se tiče javnog poziva on je u tijeku, međutim Istarska 
županija mijenja cijeli program uredskog poslovanja, produžiti ćemo za toliko dana koliko nije 
dostupna aplikacija. Sada napamet ne mogu reći do kada je natječaj otvoren. Pozvane su sve 
udruge iz područja zdravstva i iz područja socijale. One koje će unaprijediti život i kvalitetu života 
u Istarskoj županiji u različitim sferama. Prema našem Operativnom planu aktivnosti to je svakako 
mentalno zdravlje, prevencija različitih ovisnosti, to je pomoć u kući, gerinto domaćice. Nadamo 
se da će biti puno prijavitelja, prošle godine smo ih imali 85 a ove godine je osigurano značajno 
više sredstava, nekih 43 posto, tako da bismo mogli nešto više usluge pružiti. Možda će interes 
biti velik pa će i za drugu godinu trebati i još i više. Sve su to naši vrijedni građani i udruge koji se 
stvarno trude da unaprijede život u Istri i ovim ih putem pohvaljujemo.     

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE navodi da će na drugo pitanje odgovoriti pročelnik Radolović.

DR. SC. MIRKO RADOLOVIĆ ističe da vezano za Centar za ribarstvo i akvakulturu, izmijenjena 
je Odluka o osnivanju te je na temelju te Odluke bilo potrebno da se sastane upravno vijeće i 
izmjeni opće akte. Akti su izmijenjeni i ne postoje nikakve prepreke da se taj natječaj raspiše. 
Međutim prema Zakonu o ustanovama ne smije proći više od 45 dana od dana kada se kandidat 
javio na natječaj. Upravo vijeće raspisuje natječaj a Skupština imenuje ravnatelja. Iz tog razloga, 
s obzirom da ne možemo točno reći kada će biti slijedeća Skupština, čeka se s raspisivanjem 
natječaja. Odlučeno je da se natječaj raspiše do kraja mjeseca, najvjerojatnije će se 31.1. sastati 
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upravno vijeće i raspisati natječaj sa rokom prijave 15 dana i onda se nadamo da će se od onda 
u roku od 60 dana održati Skupština te bismo na slijedećoj sjednici o tome raspravljali.

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE poziva slijedećeg vijećnika Ivana Iskru, izvolite. 

IVAN ISKRA, ORaH postavlja pitanje pročelnici Percan a vezano je za razvojnu strategiju 
konkretno preoblikovanje programa srednjoškolskog obrazovanja koji će moći podržati 
deklariranu tranziciju prema tehnološko naprednom gospodarstvu, gospodarstvu otpornom na 
krize. Naime u samoj strategiji razvoja detektirane su slabosti našeg srednjoškolskog 
obrazovanja i istaknuta je nedostatna koordinacija između poslovnog sektora i obrazovanja. Što 
je rezultiralo postojećim programima koji nisu toliko prilagođeni samim tržištima rada a isto tako 
ni uvjetima nove ekonomije. Kao što je rekao vijećnik Slaven Boljun, umjetna inteligencija kao 
nova tehnologija koja je razvija i koja će u budućnosti, po procjenama već za 5 godina, utjecati 
na nestanak do 40 posto postojećih zanimanja. Možete li nam reći koje ste konkretno aktivnosti 
napravili u suradnji sa gospodarstvom u kreiranju ili predlaganju Ministarstvu nove programe. 
Koje su aktivnosti vezano za Centar kompetentnosti na području stem vještina?

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE se zahvaljuje vijećniku te poziva pročelnicu da odgovori. 

PATRICIA PERCAN navodi da je to složeno pitanje. Istarska županija je osnivač 21 srednje 
škole i 1 učeničkog doma. Imamo gimnazijske programe, imamo strukovne četverogodišnje 
programe i strukovne trogodišnje. Ako gledamo Nacionalnu strategiju obrazovanja Republike 
Hrvatske onda proizlazi da RH želi jačati gimnazijske programe. U više županija zadnjih godina 
postoji veliki interes za srednje strukovne programe, mahom četverogodišnje. Svako uvođenje 
novog nastavnog programa ovisi o Ministarstvu a škola mora dokazati da ispunjava sve uvjete 
prostora, materijalne i kadrovske. Gotovo svake godine imamo barem 1 novo zanimanje. Ono 
što treba reći je da Ministarstvo znanosti nije protiv otvaranja ovih programa međutim otvaranje 
novog programa znači automatski gašenje jednog postojećeg. Nema povećanja razrednih odjela 
i nema povećanja programa. Što se tiče samih upisa za slijedeću školsku godinu nismo još dobili 
informacije i ne znam da li će se nešto mijenjati ja očekujem da neće biti većih promjena. Tako 
da ćemo vidjeti što će škole predložiti i što ćemo odobriti kao upise za slijedeću školsku godinu. 
Suradnja s gospodarstvom je preko obrtničke i gospodarske komore koje osluškuju potrebe 
gospodarstvenika i javljaju nam se tijekom godine i iskažu potrebu za nekim novim zanimanjem. 
Zadnje što je bilo prošle godine je bio grafički dizajner, sukladno potrebama TDR-a preko 
obrtničke komore. Nije to često ali gotovo svake godine ili svake druge dobijemo upit za jedno 
novo zanimanje. 

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE se zahvaljuje i poziva vijećnika ako želi nešto nadodati, ima 1 
minutu, izvolite. 

IVAN ISKRA, ORaH zahvaljuje pročelnici na odgovoru i inicijativi za uvođenje novih programa. 
Prema analizama Hrvatskog zavoda za zapošljavanje jasno je konstatirano da na području 
Istarske županije postoji više srednjoškolskih programa gdje učenici nakon škole jedino što mogu 
jest završiti na burzi s obzirom da je njihovog zanimanja dosta na tržištu rada. Mogla bi se u tom 
pogledu napraviti još jedna analiza da se utvrdi točno da zanimanja koja su rasprostranjena po 
cijeloj Istri i ima ih previše, da se upisne kvote smanje a ujedno omogućiti inovativne programe 
koji će budućim učenicima koji upišu tu školu omogućiti direktno zaposlenje. Priljevom puno ljudi 
na burzu rada nismo postigli ništa. 

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE se zahvaljuje i poziva pročelnicu. 

PATRICIA PERCAN navodi da se kratko nadoveže za pitanje za stem koji je propustila 
odgovoriti. Mi smo u pripremi zajedno sa ravnateljicom javne ustanove Regionalnog koordinatora 
za jedan projekt, a to je Centar izvrsnosti za stem područje na području Labinštine. Srednja škola 
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Labin bi trebala postati naš Centar izvornosti za elektrotehniku. To je jedan projekt koji smo 
planirali napraviti kad smo dobili KLIK ugostiteljstvo, prijavljen je bio i Labin ali nije prošao. 

DAVOR KOMAR, IDS postavlja 2 pitanja. Prvo me zanima je li gotov projekt Klik Pula, odnosno 
uspostava Centra za kompetencije, turizam i ugostiteljstvo i pohađaju li učenici već tamo 
praktičnu nastavu?
Drugo pitanje jesu li instalirane sve solarne elektrane u sklopu projekta dobra energija i da li su 
u planu i buduće takve investicije. 

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE poziva župana da odgovori na pitanja.

ŽUPAN se zahvaljuje na postavljenim pitanjima. Regionalni Centar za kompetencije KLIK Pula 
je u potpunosti izgrađen i opremljen, zaključno sa dobivenom uporabnom dozvolom i trebao bi 
biti svečano otvoren 30. siječnja, idući utorak gdje očekujem da se nakon toga stavi u funkciju. 
Da li su trenutno djeca unutra to Vam iz prve ruke ne mogu odgovoriti ali sam siguran da će u 
utorak biti tamo puno učenika. To je jedan od najvećih projekata u koji smo investirali i dobili smo 
i jedan dobar dio sufinanciranja iz Europskih fondova. Ono što je bitno za taj projekt, osim 
izgradnje zgrade i opremanja na najbolji mogući način, postoji još jedan dio projekta koji mi 
zovemo „software“ a to je suradnja s našim gospodarstvenicima koji omogućuje cijelo životno 
učenje u segmentu turizma. Mislim da je to jedan veliki korak kad govorimo o našem školstvu, 
uz Medicinsku školu je to daleko naj vrjednija investicija, u ovom razdoblju sigurno najvrjednija. 
Projekt dobra energija od 4 škole su 3 već dovršene, još je ostala jedna, ona u Vodnjanu i nakon 
toga će taj projekt biti zgotovljen. Imali smo nedavno u tehničkoj školi predstavljanje tog projekta 
i tu će biti znatne uštede energije i obnovljivih izvora. Kad govorimo upravo o tehničkoj školi i 
stem području znam da je pročelnica najbolje moguće odgovorila po tom pitanju nastavnih 
programa ali nemojmo zaboraviti da onaj segment na koji ne utječe ministarstvo imamo Centar 
za robotiku, Centar za popularizaciju znanosti pa prema tome itekako sa našim sredstvima 
usmjeravamo upravo kako bi mlade privukli u to područje. 
 
PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje županu i postavlja pitanje vijećniku ima li još dodatno 
pitanje.        

DAVOR KOMAR, IDS odgovara predsjednici Skupštine da ima. Samo kratko, vezano za drugo 
pitanje da li su i u buduće planirane takve investicije?

ŽUPAN, planirane su, ne samo za solare nego se sjetite da i u bolnici Rovinj ćemo koristiti 
termalni potencijal mora. Malo prije je rekla pročelnica da po pitanju zelene tranzicije smo 
osigurali sredstva koja ćemo usmjeriti na projektiranje solarnih elektrana u javne zgrade, dakle u 
one zgrade u Istri koje koriste najviše energije tijekom cijele godine. Škole su super samo one 
preko ljeta kada je najviše solarne energije, ne rade ne troše toliko energije dok na primjer domovi 
za starije apsolutno rade cijele godine i u ljetnim mjesecima mogu iskoristiti taj potencijal.   

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje županu i poziva slijedeću vijećnicu Leu Štifanić, 
izvolite. 

LEA ŠTIFANIĆ, IDS navodi da je jučer, 24. siječnja, u svijetu obilježen Međunarodni dan znanja. 
Nastavno na to, ima pitanje za pročelnicu za obrazovanje, zanima me kada će biti raspisan 
natječaj za studente na studijima za deficitarna zanimanja u zdravstvu a kada za one studente 
slabijeg imovnog stanja? Koliko će se stipendija dodijeliti i koliko je sredstava planirano za te 
svrhe?

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje te poziva pročelnicu Percan da odgovori. 

PATRICIA PERCAN ističe da bi za medicinske stipendije odnosno deficitarne zdravstvene 
stipendije natječaj trebao biti objavljen do kraja ovog mjeseca. Županija prelazi na novi sustav 
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uredskog poslovanja pa ne znamo koji će to točno biti dan a nakon toga slijede stipendije za 
studente slabijeg imovinskog stanja. Zdravstvene stipendije su u iznosu od 2.200 kn za 10 
mjeseci sa obavezom da se liječnici stave na raspolaganje našim zdravstvenim ustanovama, a 
socijalne su u iznosu od 1.100 kn također za 10 mjeseci bez takvih obaveza. 

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje se pročelnici i konstatira da je 11 sati i 15 minuta te je 
vijećnički sat istekao. Za slijedeći put je ostalo pitanje vijećnika Miloša Bajića. 
Prelazimo dalje na 4. točku dnevnog reda. 

Ad. 4.
Prijedlog Plana razvoja Istarske županije 2022.-2027.

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE navodi da će s obzirom na važnost ove točke izvjestiteljima 
omogućiti više vremena za izlaganje. Uvodno će zamjenik župana reći par riječi i zatim Ivana 
Dragišić. Izvolite.

TULIO DEMETLIKA pozdravlja sve prisutne te ističe da je danas, na dnevnom redu jedna 
bitna točka koju ova Skupština IŽ mora donijeti na prijedlog župana. Donošenje Plana IŽ za 
razdoblje 2022.-2027. je po meni, nakon donošenja Proračuna jedan od najbitnijih 
dokumenata koji se donosi. Plan razvoja Istarske županije je temeljni srednjoročni akt 
strateškog planiranja i obuhvaća razdoblje do 2027. godine. Donosi se u svrhu definiranja 
posebnih ciljeva za provedbu dugoročnih akata strateškog planiranja nacionalne razvojne 
strategije RH do 2030. godine te sektorskih i više sektorskih strategija. Moramo se malo 
prisjetiti kako je sve krenulo davne 2006. godine, kada smo prvi u Istarskoj županiji donijeli 
takozvani ROP-Regionalni operativni program IŽ, koji je bio od 2006.-2010. a nakon toga je 
uslijedila izrada Županijske razvojne strategije od 2011.-2013. godine te Županijske razvojne 
strategije do 2020. godine. U svim tim godinama smo imali takve dokumente koji su definirali 
smjer razvojna Istarske županije i vjerujem da zahvaljujući upravo tako kvalitetnim razvojnim 
programima, županija je tu gdje je po razvijenosti. Nakon te 2020. donesena je na nivou RH 
novi okvir kojim se uređuje novi sustav strateškog planiranja i upravljanja javnim politikama 
koje sukladno svojim nadležnostima izrađuju, donose, provode javnopravna tijela. Hijerarhijski 
najviši akt strateškog planiranja u RH je Hrvatska nacionalna strategija koja je donesena do 
2020. godine i po tim smjernicama je donesen i Zakon o sustavu strateškog planiranja i 
upravljanja razvojem RH i Zakon o regionalnom razvoju. Bitno je reći da svi Zakoni i upute koji 
su doneseni za izradu Plana, su doneseni 2021. godine i bili su temelji na kojima smo mi mogli 
planirati naš novi Plan. Treba napomenuti da naš „stari“ Plan koji je bio do 2020. godine, je 
Odlukom ministarstva bio važeći do 2021. godine. Netko će pitati zašto taj Plan nije odmah 
2022. izglasan ali tu ima subjektivnih i objektivnih razloga. Smjernice koje smo dobili su došle 
tek u lipnju 2021. godine, zadesilo nas je doba korone i situacija gdje smo zbog određenih 
strateških dokumenata morali odgoditi donošenje toga Plana. Kasnije donošenje Plana nije 
spriječilo realizaciju bezbroj projekata koji su sada u fazi izrade ili koji se pripremaju za 
natječaje da bi se realizirali. Nositelj izrade Plana razvoja je Istarska županija dok je javna 
ustanova, Regionalni koordinator IŽ za europske programe i fondove, koordinator postupka 
izrade u suradnji s angažiranim vanjskim stručnjacima. Tek tada se moglo ići u proceduru 
izrade novoga Plana. Skupština Istarske županije, da se prisjetimo, donijela je i usvojila 12. 
rujna 2019. godine Odluku o pokretanju postupka izrade Plana Istarske županije. Tada je 
župan imenovao partnerska vijeća Glavnog županijskog tima za izradu Plana razvoja i radne 
skupine za izradu Plana. Međutim zbog svih onih okolnosti koje sam Vam već spomenuo, 
uzrokovanih složenošću i dugotrajnošću provedbi postupka prije svega Strateške procjene 
utjecaja na okoliš i postupka glavne ocjene prihvatljivosti na ekološku mrežu, Skupština 
Istarske županije je 14. srpnja 2022. godine donijela Odluku o izmjenama i dopunama Odluke 
o pokretanju postupka izrade Plana razvoja. Sa tom Odlukom, kad smo pristupili izradi 
dokumenta pored navedenih tijela u izradi Plana sudjelovali su svi dionici uključeni u rad kroz 
6 tematskih podskupina, dozvolite mi da to pročitam: gospodarstvo i tržište rada, demografija, 
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zdravstvo, socijalna uključenost i poboljšanje kvalitete života, civilno društvo i mladi, 
obrazovanje, znanost, kultura i sport, okoliš, priroda i prostorno uređenje, infrastruktura  i 
institucionalni i provedbeni okvir Plana razvoja Istarske županije. Potrebno je spomenuti koliko 
je bilo ljudi uključeno i koliko je bilo radionica i sastanaka. Dakle Partnersko vijeće je 
sastavljeno od 35 članova, održano je 14 sastanaka i radionica, na kojima su razmotreni i 
dopunjeni nacrti i analiza stanja, swot analiza, strateški okvir te analizirana usklađenost s 
Nacionalnom razvojnom strategijom RH do 2030. godine, sektorskim i više sektorskim 
dokumentima te dokumentima prostornog uređenja. Moram reći da pored samih članova, 
partnerskih vijeća, Glavnog županijskog tima, radne skupine i tematskih podskupina u 
postupku same izrade Plana razvoja sudjelovao je veliki broj dionika. Potrebno je istaknuti 
dioništvo jedinica lokalne samouprave, ovim se putem zahvaljujem svim gradovima i i 
općinama koje su se aktivno uključile, upravnim tijelima Istarske županije, predstavnicima 
akademske zajednice, gospodarskim subjektima i organizacijama civilnog društva. Koristim 
ovu prigodu da se svima njima zahvalim, kroz sve godine rada i pripreme jednog takvog 
dokumenta. Vidjeli ste da taj dokument ima ni više ni manje nego 900 stranica, obuhvaćeno 
je sve i želim se zahvaliti djelatnicima naše ustanove Regionalnog koordinatora na čelu sa 
našom ravnateljicom Ivanom Dragišić. Želim reći da u svrhu tog kontinuiranog i cjelovitog 
informiranja javnosti o svim fazama izrade i provjere Plana razvoja, Skupština Istarske 
županije je isto tako usvojila Odluku o prihvaćanju komunikacijske strategije za postupak 
izrade tog Plana. Tako da smo vodili računa da svi budu uključeni maksimalno i zato ste vi 
donijeli komunikacijsku strategiju. Nakon svih dokumenata koji su se izradili bitno je reći da su 
uz Plan napravljeni dodaci, a to su: tablični prikaz Plana razvoja IŽ, cjelovita analiza stanja, 
Strateška studija utjecaja na okoliš i Glavna ocjena prihvatljivosti za ekološku mrežu, za koju 
je bilo potrebno ishodovati suglasnosti za ta dva dokumenta i isto tako je trebalo dobiti Završno 
izvješće o provedenom postupku prethodnog vrednovanja. Teritorijalna strategija razvoja 
otoka u Istarskoj županiji bilo je dodatno i naknadno zatražena od nadležnog Ministarstva. 
Mogao se dokument napraviti sam za sebe ali odlučili smo da bude sve sklopljeno u Plan 
razvoja. Na temelju toga je proizašla jasna srednjoročna vizija koja predviđa razvoj Istarske 
županije kao zelene, otporne, povezane i pametne regije prepoznatljivog identiteta i visoke 
kvalitete života koja svoj razvoj temelji na inovativnom i konkurentnom gospodarstvu. Svi ti 
ciljevi koje smo definirali smještena su u 4 temeljna stupa a oni su u skladu Europske politike 
kao i u skladu politike na nacionalnom nivou. To su: zelena i povezana regija, pametna regija 
znanja prepoznatljiva po visokoj kvaliteti života, dostupnom obrazovanju i uključivosti, regija 
inovativnog i konkurentnog gospodarstva u funkciji održivosti te regija koja njeguje i promovira 
prepoznatljivost istarskog identiteta. Nakon svih dobivenih suglasnosti i u okviru tih 
spomenutih prioriteta Strateška studija utjecaja na okoliš koja je isto jedan opširan dokument 
i glavnom ocjenom prihvatljivosti za ekološku mrežu, ono što je sigurno bitno jer se često kaže 
da kad nešto razvijamo dovodimo u pitanje zaštitu okoliša i da uništavamo svoj okoliš. Kroz ta 
dva dokumenta vodili smo računa o eventualnim negativnim utjecajima koja može doći s 
provedbom ovog Plana ali da su negativni utjecaji sigurni i svedeni na minimalnu razinu. 
Nakon što su svi dokumenti dobiveni, stvoreni su uvjeti da župan može uputiti te dokumente 
na usvajanje Vama cijenjeni vijećnici i vijećnice IŽ. Prepuštam riječ ravnateljici Ivani Dragišić 
da s kratkom prezentacijom predstavi vijećnicima neke detalje vezano za same mjere koje su 
definirane u svojim ciljevima. 

ZAMJENICA PREDSJEDNICE SKUPŠTINE grazie signor Vicepresidente. Prego la direttrice 
signora Dragišić, a Lei la parola.

IVANA DRAGIŠIĆ kroz power point prezentaciju obrazlaže predmetnu točku. Navodi da je 
danas njoj pripala uloga da prezentira Plan a naravno iza nje stoji tim ljudi i veliki broj osoba i 
stručnjaka iz različitih sektora koji su radili na ovako jednom opsežnom dokumentu. Što se 
tiče sustava Strateškog planiranja i upravljanja razvojem RH, on je u posljednjih nekoliko 
godina unificiran i sveden na to da sve županije u RH svoje planove razvoja moraju tako 
nazivati i po istoj strukturi izrađivati. Nadležan je Zakon o sustavu strateškog planiranja i 
upravljanja razvojem RH ali i Zakon o regionalnom razvoju da upravo stručne i administrativne 



18/28

poslove vezano uz izradu ovakvih planova provode regionalni koordinatori u svakoj županiji. 
Postoje smjernice izrade koje smo morali poštivati. Isto tako je naš Plan razvoja morao biti 
usklađen s Nacionalnom razvojnom strategijom RH do 2030. S obzirom da se ovakav Plan 
koristi i fondovima Europske unije on mora biti u skladu i s direktivama EU. Postupak izrade 
je pokrenut Odlukom o izradi Plana. Tijela koja su sudjelovala u izradi Plana jesu Glavni 
županijski tim koji se sastoji od 5 članova i nadležan je za praćenje i provedbu aktivnosti u 
okviru postupka izrade Plana razvoja IŽ i radne skupine koja je imala 19 članova a činili su je 
pročelnici upravnih tijela, direktori i ravnatelji agencija, ustanova i trgovačkih društava. 
Tematske radne skupine su bile uključene kao širi sastav dionika s područja županije u 
nekoliko ključnih područja, a to su gospodarstvo, demografija, zdravstvo, socijalna uključenost 
i poboljšanje kvalitete života, civilno društvo i mladi, obrazovanje, znanost i kultura i sport, 
okoliš, priroda i prostorno uređenje, infrastruktura i institucionalni i provedbeni okvir Plana 
razvoja IŽ. Imali su određene sastanke i radionice na kojima se pisao ovaj tekstualni dio. Na 
samom pisanju dokumenata, sudjelovalo je više od 100 osoba. Kad je Plan krenuo u pripremu 
dobili smo naputak da će biti potrebno izraditi Stratešku procjenu utjecaja na okoliš, što je 
obiman proces koji je vodio Upravni odjel za održivi razvoj IŽ gdje se oko godinu, godinu i pol 
dana poštujući sve potrebne procedure potrošili vremena za ispunjavanje dodatne obaveze. 
Ono što je bilo negativno je da nas je malo usporilo ali vi kao vijećnici možete biti mirni da su 
ispoštovane sve procedure te je Plan doživio zrelost i spremnost da može biti upućen na 
usvajanje. Osim ove procedure imali smo i savjetovanje s javnošću koje je odrađeno u 
listopadu i studenom 2023. godine. U sklopu savjetovanja su svi dokumenti bili dani na uvid i 
odrađeno je jedno javno izlaganje upravo ovdje u Pazinu 17 listopada. Sve primjedbe i 
mišljenja su prihvaćeni i ugrađeni u nacrt Plana razvoja. Tijekom izrade Plana imali smo i 
postupak vrednovanja, to je jedna novina. Potrebno je odraditi vanjsko vrednovanje same 
izrade dokumenta, potrebno je vrednovati i provedbu dokumenta i kasnije dati kompletnu 
ocjenu od početka izrade Plana do kako je on proveden i kako je završen sa jednom vanjskom 
evaluacijom. Ključni dijelovi Plana razvoja su analiza stanja, swot analiza, strateški okvir, 
strateški projekti Istarske županije, indikativni financijski okvir za provedbu Plana razvoja, okvir 
za praćenje i vrednovanje i horizontalna načela.  
Nalazi analize stanja pokazali su nam određene smjernice iz koje su nam kasnije izvučeni 
osnovni prioriteti i smjerovi daljnjeg razvoja. Što se tiče stanja u prostoru i okolišu Istarsku 
županiju odlikuje izrazito povoljan geoprometni položaj te se nalazimo među socio-ekonomski 
najrazvijenijim dijelovima RH. Kod stanovništva Istarsku županiju karakteriziraju nepovoljni 
demografski trendovi koje kompenziraju pozitivni imigracijski trendovi, multinacionalna 
struktura stanovništva i pretežita naseljenost u urbanim područjima. Kod društvene djelatnosti 
potrebno je povećanje dostupnosti predškolskog odgoja, te nužne dodatne infrastrukture, 
osobito u strukovnim i STEM područjima. U zdravstvu je osnovna potreba zdravstvenih 
djelatnika, dok je za unaprjeđenje socijalne zaštite ključno unaprijediti mrežu socijalnih usluga 
i osigurati daljnju de institucionalizaciju usluga i skrb u zajednici, te jačanje sustava brige za 
starije osobe. Razvojni potencijal prisutan je u području inovacija znanosti, te prepoznatljivosti 
kulturnog sektora kao generatora prihoda. Što se tiče gospodarstva BDP po stanovniku u 
Istarskoj županiji raste i veći je 20 posto u odnosu na nacionalni prosjek, ali pozitivne 
gospodarske pokazatelje kvari oslonjenost na jednu gospodarsku granu – turizam. Što se 
infrastrukture tiče analiza infrastrukturnih sustava IŽ detektirala je uglavnom povoljno stanje, 
uz prepoznate izazove oslonjenosti na ekološki nepovoljne izvore energije i slabu željezničku 
povezanost, te potencijal digitalne transformacije. Šte se tiče institucionalnog okvira 
upravljanja razvojem Istarska županija ima postavljen adekvatan institucionalni okvir za 
upravljanje razvojem koji ispunjava relevantne zakonske zahtjeve te okuplja široki spektar 
ključnih dionika, uz izraženu potrebu za daljnjim osnaživanjem administrativnih kapaciteta i 
digitalizacijom javne uprave. 
Ključne razvojne potrebe koje su proizašle iz analize stanja su: što se tiče okoliša upravljanje 
zaštićenim područjima prirode; razvoj prometne i digitalne infrastrukture/ obnovljivi izvori 
energije; diversifikacija turističke ponude usklađena s načelima održivosti; ugodna klima i 
očuvana bio raznolikost ekosustava. Kod stanovništva poticanje nataliteta i skrb o starijim 
osobama te fleksibilnost u odabiru mjesta za život uz mogućnost rada na daljinu te 
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multietničnost stanovništva. U društvenim djelatnostima – povećanje dostupnosti 
predškolskog odgoja; ulaganja u infrastrukturu i stručni kadar; de institucionalizacija; 
unaprjeđenje mreže i dostupnosti zdravstvenih i socijalnih usluga; stručni ljudski kapaciteti i 
financijska podrška u kulturi, sportu i civilnom sektoru / uvođenje alternativnih programa na 
svim razinama obrazovanja; suradnja poslovnog, obrazovnog i znanstvenog sektora; razvoj 
društvenog poduzetništva i socijalnih inovacija; kultura i sport kao generatori prihoda. U 
gospodarstvu je to diversifikacija strukture gospodarstva; ulaganja u istraživanje i razvoj; 
jačanje tehnoloških i infrastrukturnih kapaciteta; usklađivanje obrazovnih programa s 
potrebama tržišta rada; podrška javnog sektora i uklanjanje administrativnih opterećenja / rast 
ICT sektora; zelena i digitalna tranzicija prerađivačke industrije; održivi i selektivni oblici 
turizma; potražnja za organskim poljoprivrednim proizvodima; sektorska podrška MSP-ovima. 
U infrastrukturi ulaganja u vodoopskrbni sustav, javnu odvodnju i kanalizaciju; iskorištavanje 
obnovljivih izvora energije; smanjenje; zbrinjavanje i recikliranje otpada, snažnije prometno 
povezivanje urbanih i ruralnih područja, unaprjeđenje lučke infrastrukture i osnaživanje 
željezničkog prometa / foto naponski sustavi i korištenje toplinske energije mora; model 
kružnog gospodarstva; korištenje digitalnih rješenja te suvremenih tehnologija i koncepata 
upravljanja prometom; ekološki prihvatljiv i gospodarski nedovoljno iskorišten potencijal 
željezničkog prijevoza. Kod institucionalnih okvira upravljanja razvojem je jačanje 
administrativnih kapaciteta i resursa za maksimalno iskorištavanje mogućnosti EU fondova; 
unaprjeđenje transparentnosti proračuna na lokalnoj razini / daljnja digitalizacija javne uprave; 
jačanje kapaciteta za upravljanje te uključenost stanovništva u tom procesu kroz 
transparentnost podataka.
Srednjoročna vizija projekta je zelena, otporna, povezana i pametna regija prepoznatljivog 
identiteta i visoke kvalitete života koja svoj razvoj temelji na inovativnom i konkurentnom 
gospodarstvu.
Ono što su osnovne točke Plana razvoja IŽ odnosno 4 su prioriteta. Prvi je zelena i povezana 
regija, ciljevi te politike su energetska tranzicija i suočavanje s posljedicama klimatskih 
promjena, zatim održivo prometno i komunikacijsko povezivanje, strateški i održivi pristup 
prostornom razvoju, odgovorno upravljanje okolišem i prirodom, jačanje komunalne 
infrastrukture i usluga (gospodarenje otpadom, vodoopskrba i odvodnja) te jačanje kapaciteta 
za upravljanje rizicima. Drugi prioritet je pametna regija znanja prepoznatljiva po visokoj 
kvaliteti života, dostupnom obrazovanju i uključivosti. Ciljevi ovih prioriteta su: osiguranje 
visokih standarda i dostupnosti obrazovanja, vitalno stanovništvo kroz kvalitetnije zdravstvene 
usluge i sport, veća uključivost i socijalna osjetljivost društva, učinkovito upravljanje 
regionalnim razvojem. Treći prioritet je regija inovativnog i konkurentnog gospodarstva u 
funkciji održivosti, posebni ciljevi su digitalna i zelena transformacija gospodarstva, 
poduzetništvo temeljeno na istraživanju i inovacijama, održivi turizam temeljen na kvaliteti 
usluge i autentičnim sadržajima te razvoj poljoprivrede za regiju kvalitetne hrane. Zadnji 
prioritet javne politike je regija koja njeguje i promovira prepoznatljivost istarskog identiteta i 
njeni ciljevi su potpora očuvanja i razvoja sastavnica istarskog identiteta, razvoj kulturnog 
sektora, te jačanje kulturnog identiteta, baštine i tradicije.

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE ističe da bi možda izlaganje trebalo skratiti jer je vrijeme 
odmaklo. 

IVANA DRAGIŠIĆ nastavlja da ono što je bitno a reći su Strateški dokumenti kojim su 
definirani 12 strateških projekata kroz 48 komponenta koji su predloženi od brojnih dionika. 
Ono što je važno naglasiti da su svi oni regionalnog karaktera. Oni projekti koji nisu uvršteni 
u ove projekte ne znači nužno da ne bi mogli biti financirani dapače, oni sigurno imaju uporište 
u ovim mjerama i posebnim ciljevima. Važno je naglasiti da svo ovo vrijeme dok se Plan 
izrađivao provodile su se aktivnosti i projekti. 
Još par riječi o otocima, Istarskoj županiji je data alokacija od 5 milijuna eura kroz integrirani 
teritorijalni program gdje mi moramo imati Teritorijalnu strategiju razvoja otoka i odlučeno je 
da se takav jedan dokument zapravo pripoji kao dodatak ovom Planu. Na Strategiju je 
dobivena suglasnost Ministarstva i iščekuju da im javimo da je danas Plan usvojen tako da 
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možemo s naše strane ostvariti sve pretpostavke za buduće korištenje te alokacije na 
istarskim otocima. Teritorijalna strategija je odrađena kroz koncept koji je bio zadan, postoji 
otočko vijeće i način na koji se takav dokument izrađuje. Što se tiče prioriteta ulaganja 
teritorijalne strategije tu ulazi održivo upravljanje, očuvanje i valorizacija otočnog prostora uz 
prometnu integriranost, valorizacija kulturne baštine na otocima, poticanje energetske 
učinkovitosti i korištenje obnovljivih izvora energije na otocima. 
Dodaci Plana razvoja su tablični prikaz, cjelovita analiza stanja, Strateška studija utjecaja na 
okoliš i Glavna ocjena prihvatljivosti za ekološku mrežu, Završno izvješće o provedenom 
postupku prethodnog vrednovanja i Teritorijalna strategija razvoja otoka Istarske županije. 

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE se zahvaljuje i otvara raspravu po klubovima. Renato Kalac u 
ime kluba Možemo!, izvolite.

RENATO KALAC u ime Kluba Možemo! pozdravlja sve prisutne te navodi da neće kritizirati 
ovaj dokument. Moje kolege dali su u vijećničkim pitanjima već neke prijedloge i sugestije. Moj 
cilj je sugerirati a nikako ne popljuvati rad tolikog broja ljudi. Upravljanje rizicima i civilna zaštita 
koju jako dobro poznajem i dobro radim pa se osvrćem na jedan dio u cilju poboljšanja budućih 
dokumenata. Pod analizom stanja navedene su neke stvari koje mene osobno smetaju. To je 
točka 1.1.4. sustav civilne zaštite, gdje su na stranici 25 toj nabrojane pravne osobe koje 
obavljaju poslove sustava civilne zaštite i taj dio podataka ovdje nije točan. Naime Istarska 
županija ima definirano 16 pravnih osoba od interesa za sustav civilne zaštite na razini 
županije i 367 pravnih osoba na razini Istre kao regije. Naveden je Nastavni zavod za hitnu 
medicinu IŽ i HEP. To su službe koje ne mogu biti pravne osobe od interesa za civilnu zaštitu 
u ingerenciji Istarske županije. Mi ćemo taj Plan podržati, samo da se za ubuduće zna da treba 
biti sistematičan. Na istoj stranici jesu i dokumenti, plan zaštite spašavanja, i ostali. Ti su 
dokumenti 2018. godine stavljeni Van snage i kao takvi više ne postoje. Već u slijedećoj stavci 
spomenuli su aktualne dokumente koji su važeći, to je procjena rizika od velikih nesreća, plan 
djelovanja sustava civilne zaštite. Pojavljuju se dvije skupine dokumenata od kojih je jedna 
važeća i jedna nevažeća, sugeriram da se ubuduće malo pripazi na to. Što se samog Plana 
razvoja tiče u SWOT analizi se spominju snage u okviru sustava civilne zaštite i navodi se: 
istaknut je rad organizacije, na istoj stranici pod slabosti stoji ne postojanje objedinjenog 
sustava civilne zaštite što nije točno. Istarski sustav civilne zaštite je jedan od najboljih u RH, 
tako da to nije istina. Zaključujem da se u ovom programu planiraju regionalni centri za zaštitu 
i spašavanje i gradski centri za zaštitu i spašavanja i općinski centri a nisam siguran da je to 
usklađeno sa Strategijom nacionalnog razvoja RH do 2030. posebno ne na taj način. 
Regionalni centar zaštite i spašavanje koji će biti u Puli a koji će pokrivati i područje mora 
zahtjeva cijeli niz promjena zakonskih propisa na razini države. Druga stvar za izradu i 
izgradnju takvih Centara treba brdo novaca, u tom smislu predlažem da se malo razmisli.  

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE poziva slijedećeg vijećnika Bassanese u ime Kluba SDP-a.

VILI BASSANESE u ime Kluba SDP-a samo želi potvrditi ono što je gospodin Kalac rekao a 
to je da su neke stvari bile čisto copy – paste, ali one su dio navođenja i dio administrativnih 
grešaka ili netočnosti što nikako ne utječe na kvalitetu sadržaja. Načelno je Strategija 
sadržajno dobra. Ona je podložna promjenama kroz operativne planove i zato postoji 
Strategija. Ja razumijem šta je gospodin Kalac rekao i možemo pohvaliti sve ljude koji su radili 
na Planu uz te sitne promjene koje će trebati doraditi. Mi možemo ulaziti u svaki segment ovog 
Plana i razglabali bismo 16 sati ali bitno je da je Strategija dobra. 

ROBERT VELENIK u ime kluba IDS-ISU-Zeleni podržavaju Plan razvoja Istarske županije. 
Podsjećam da je to temeljni srednjoročni akt strateškog planiranja. Isto tako moram naglasiti 
da su ciljevi dobro detektirani, da se prišlo izradi strategije jako ozbiljno i studiozno. Ponavljam 
da je 100 tinjak ljudi radilo na tom dokumentu, stručnjaci svih profila. Dokument je isto tako 
prošao javnu raspravu, dakle mogli su sudjelovati građani i tko god je htio. Bez obzira što smo 
čuli i ovdje danas da dokument sadrži zastarjele podatke, mi ga podržavamo jer je to normalno 
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s obzirom da se duži period dokument stvarao. Uvjeren sam da ćemo svi danas usvojiti ovaj 
dokument i mislim da građani, javnost mogu biti zadovoljni sadržajem i kvalitetom dokumenta. 
Predlažem svima da nađu vremena i pročitaju ovaj Plan razvoja koji je javno dostupan jer ima 
zanimljivih stvari unutra.

TATJANA TOMAIĆ u ime Kluba HDZ-a podržavaju ovaj Plan razvoja Istarske županije. 
Smatramo da je on dobar i kvalitetan. Bio je i na našem Odboru za društvene djelatnosti gdje 
smo isto opširno čuli o njemu i postavljali pitanja. Mislim da je bitno da se svi Klubovi vijećnika 
podržavaju i da imamo zajednički cilj u svrhu boljeg razvoja našeŽupanije i bolje kvalitete 
života naših žitelja. Povezala bih se na riječi kolege Bassanesea kad je pohvalio pročelnicu 
Antić, mislim da je bitno pohvaliti sve pročelnike jer sam svjesna i svi dijelimo taj osjećaj da 
svi rade jako dobro svoj posao i trude se. Čestitam Vam svima. 

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara pojedinačnu raspravu. Vijećnica Koviljka Aškić, zatim 
Irena Peruško, izvolite vijećnice Aškić.

KOVILJKA AŠKIĆ, nezavisna navodi da bi pohvalila ovaj Plan razvoja. Zaista je 
sveobuhvatan, u detalje nisam zalazila, međutim Plan je zaista obuhvatio sve segmente i ja 
ću ga podržati jer je jako dobar. Međutim, da bi taj Plan imao svoju svrhu i ostvario svoju 
svrhu, bitni su provedbeni Planovi i to po pojedinim sektorima, kako je obrađivano, po 
tematskim cjelinama, demografija, zdravstvo, okoliš, priroda i infrastruktura. Ovaj Plan treba 
pratiti i Prostorni plan. Moramo sve ciljeve koji proizlaze iz ovog Plana ugraditi u Prostorni plan 
i sve provedbene planove gdje ćemo detaljno razrađivati svaki pojedini cilj i mjeru, odnosno 
vidjeti što nam je prioritet. Ako vidimo da imamo depopularizaciju u središnjoj Istri, da se svo 
stanovništvo preselilo u urbane dijelove isto tako ako vidimo da je demografska slika jako loša 
odnosno da nam se mlado stanovništvo iseljava a dolaze nam uglavnom stara populacija, 
moramo reagirati. Kod zelene tranzicije i cirkularne ekonomije ni nemamo ni C od cirkularne 
ekonomije. Postoje nekakvi prioriteti, naravno da je uvijek zdravlje prvi prioritet. Isto tako 
praćenje stanja okoliša, Zavod za javno zdravstvo koje opet moram kritizirati, ne cijelu službu 
nego analitiku, gdje uz 12 posto povećanja neoplazmi mi nemamo konkretne podatke gdje 
dolazi do povećanja karcinoma, kojih vrsta karcinoma, odnosno mjera koja ćemo provoditi da 
preventivne mjere i mjere praćenja stanja okoliša kako bismo to izbjegli. Isto tako se nadam 
se će i idući proračun biti na tragu ovog Plana razvoja, tu mislim da infrastrukturu u ruralnim 
dijelovima i sve ono što sam predlagala za ovaj proračun, tu mislim isto na turizam za koji piše 
da je opasnost od monokulture odnosno gospodarstvo se uglavnom oslanja na turizam. U 
turizam više nije potrebno ulagati, nego ćemo ulažući u ruralne dijelove, čist okoliš i cirkularnu 
ekonomiju indirektno ulagati u turizam. Nadam se da će sada svi dokumenti koji slijede, slijediti 
ove ciljeve i mjere koje smo si postavili ovim Planom. 

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE poziva vijećnicu Irenu Peruško. 

IRENA PERUŠKO, IDS pozdravlja sve prisutne te navodi da još od 1995. godine kada je prvi 
put se čulo za Fondove, a danas smo u 2024. godini, u tom periodu od 30 godina uspjeli smo 
doći do toga da ujednačimo, uravnotežimo strateški pristup. Ono što bih ja, kao netko tko je 
radio na ROP-u i na županijskim strategijama koje su oduvijek bile izuzetno drugačiji 
dokumenti, bez obzira na procedure i metodologiju, uvijek se gledalo strateški i naprijed i 
ukomponirati naše potrebe u odnosu na nacionalne okvire. Ono što treba pohvaliti na ovom 
Planu jest da osim što je on strateški, morao je udovoljiti i zakonodavnom i institucijskom 
okviru. Isto tako trebalo je uklopiti Studije koje su odužile sve procedure. 2019. je donesena 
Odluka o početku izrade Plana i mislite da se dokument radi 6 godina? Nije tako. Kod 
Ministarstva regionalnog razvoja je dugo vremena stajao dokument i tek kad su ga usvojili 
mogli smo ga dobiti i mi dobiti ovdje na usvajanje. To je isto jedna procedura koja je trajala 
poprilično dugo vrijeme i ono što se meni jako sviđa bez obzira što naš regionalni koordinator 
u vrijeme kad se radilo programiranje na temelju koje je rađen Nacionalni plan strategije, s 
jedne se je strane radila i financijska perspektiva Europske unije 2021.-2027. a mi donosimo 
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Plan 2022.-2027. dok je Nacionalna strategija do 2030. godine. Sve skupa će trajati još 3 
godine a da nam neki operativni programi uopće nisu raspisani kroz poziv. U ovom se Planu 
vodilo brige o onome što se programiralo, za ono što se izlobiralo i za što će biti financijske 
omotnice spuštene, za naše potrebe, za ono što će pratiti svi Provedbeni planovi a i naš 
Proračun IŽ mora biti uklopljen s Provedbenim planom. Moći će se na svim mogućim razinama 
od Proračuna do EU projekata i drugih svih perspektiva moći paralelno, horizontalno i 
vertikalno upućivati projekt i rješavati svi ovi Planovi koji su se danas spomenuli u grubo. Plan 
je zaista jako dobro obuhvatio i onaj dio koji se danas nije vidio. Zaista hvala na trudu, znam 
koliko je teško odraditi ovakav jedan Plan. Znam koliko je multisektorskog interdisciplinarnog 
pristupa bilo. Što se tiče analize stanja i sitnih grešaka kojih ima, to jesu problemi, ali statistika 
je skup netočnih podataka i sve ovisi tko je u kojem trenutku odgovarao na određena pitanja. 
Hvala još jednom i sve pohvale. 

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE poziva vijećnika Jakovčića, izvolite. 

IVAN JAKOVČIĆ, IDS pozdravlja sve prisutne te navodi da je jako dobro što imamo 
konsenzus u ovoj Skupštini povodom ovog dokumenta. Jako je to dobro za razvoj Istre, mi se 
možemo slagat i ne slagat oko nekih naglasaka ali u suštini odrađen je dobar posao i čestitam 
onima koji su radili na tome. Taj naš konsenzus oko dokumenta će biti i jasna poruka onima 
koji bi nam trebali dati novac za projekte koje želimo. Želim biti i malo konkretniji pa u tom 
kontekstu želim naglasiti da trebamo još jače inzistirati na uvrštavanju državne imovine u 
Strategiju razvoja Istre. Tu pogotovo mislim na Brioni riviere, muzil i druge bivše vojne 
nekretnine, Brioni otočja, otočje koje je sramota na neki način. Moramo čim prije nešto 
napraviti jer državna imovina koja postoji u Istri, pustimo poljoprivredno zemljište, tu moramo 
napraviti nešto konkretnije. Kad sam već spomenuo poljoprivredu, reći ću naravno Istra kao 
bio regija. Molim da mi se pripreme podatci koliko imamo Istre pod površinom biološkom 
poljoprivredom, volio bih znati koliko imamo tih aktera jer mislim da trebamo razgovarati s 
velikima a mislim da su veliki raspoloženi, tu pod „veliki“ mislima na Agrolagunu i ostale. Idemo 
Istru pretvoriti zaista u bio regiju jer to će biti dobro za naše zdravlje i zdravlje svi onih koji će 
doći nakon nas. Imamo jednu situaciju koji vidimo svaki dan, kad sam postao župan 2001. 
godine glavni mi je slogan bio prepoloviti nezaposlenosti u Istri. I to smo uspjeli napraviti, tu 
su svjedoci što smo sve radili da bi prepolovili nezaposlenost, 2008. godine nas je malo 
poljuljalo ali opet je onda krenulo i došli smo onda na punu zaposlenost prije desetak godina. 
Danas uvozimo radnu snagu, balkan je već prazan. On je već doselio, da tako kažem, oni koji 
žele raditi. Uvozimo radnu snagu s Dalekog istoka, to pitanje uključivosti onih koji će živjeti s 
nama, koji dolaze ovdje je jedna od onih tema o kojima mi ovdje zaista moramo ozbiljno i 
strateški razgovarati. I na kraju umjetna inteligencija, drago mi je da kolege razmišljaju o tome. 
Ja se ne bavim baš umjetnom inteligencijom ali znam da ni Ivani nije lako, čak Elon Musk kaže 
da ne zna što će biti s umjetnom inteligencijom pa onda vjerujem da ni Ivana nije najupućenija, 
nisam ni ja. Definitivno je važno jer će sigurno za 2, 3 ili 5 godina biti dramatičnih promjena. 
Sva sreća da kad govorimo o radnim mjestima, baziramo se na turizmu, sva sreća, jer 
turistička radna mjesta neće umjetna inteligencija tako lako uzeti. Pročitajte u aplikaciji AI +,  
Artificial intelligence plus, pročitajte što kaže umjetna inteligencija o turizmu. Posebno 
pročitajte što ta aplikacija misli o Ivanu Jakovčiću, to je jako važno.

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE navodi kako nema više prijavljenih, zaključuje raspravu.
Molim predlagače da se očituju, ravnateljice Dragišić, izvolite. 

IVANA DRAGIŠIĆ zahvaljuje se svima, prije svega na pohvalama. Što se tiče pitanja, 
gospodin Kalac, imala sam priliku slušati i na Odboru za prostorno planiranje Vašu primjedbu, 
i dio primjedbe sigurno stoji i složila bih se i SWOT analiza je malo mrvicu zastarjela jer se 
podaci jako brzo mijenjaju. Došao je i popis stanovništva u jednom momentu, 2021. godine, i 
tu smo nešto podataka uzeli u obzir međutim ne možemo konstantne promjene uvrštavati. 
Što se tiče slabosti, ona je tamo navedena iz 2 razloga. Jedno je što je na tematskim 
radionicama, na koju su bili pozvani svi relevantni dionici iz sektora civilne zaštite, zaštite i 
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spašavanja, neki se na žalost nisu odazvali. Tamo je bilo rečeno da je to određena slabost u 
kontekstu potrebe za stvaranjem jednog takvog regionalnog centra za zaštitu i spašavanje. U 
tom dijelu zaštita i spašavanje nije objedinjena i upravo je zato iskazana potreba stvaranja 
jednog regionalnog centra s čime bi se ta priča zaokružila i praktički objedinio cijeli taj sustav.  
Nama je kasnije potreba za izgradnjom takvog Centra ušla u poseban cilj 1.6. jačanje 
kapaciteta za upravljanje rizicima, gdje se na stranici 76 ako ste uspjeli vidjeti sa osvrtom na 
stranicu 41. praktički dalje dodatno razlaže ta potreba. Sa tim Centrom bi ta slabost bila 
otklonjena, a ono što je važno naglasiti je da taj Centar, možda, tu nisam stručna, se ne uklapa 
u ona 4 državna odnosno nacionalna Centra, što ne znači da je on Istarskoj županiji manje 
potreban. Obuhvaća Javnu vatrogasnu postrojbu Pula, društvo Crvenog križa, Vatrogasnu 
zajednicu Istarske županije, Hrvatsku gorsku službu spašavanja, službu za civilnu zaštitu, 
Županijski centar 112, inspekcija vatrogastva i Nastavni zavod za hitnu medicinu. Ono gdje 
se unaprjeđuju žurne službe, to je možda u onom djelu kod HEP-a ili drugih službi koje izađu 
na teren ukoliko se dogodi nekakva takva situacija da je to potrebno.
Što se tiče vijećnice Aškić kod Prostornog plana i ostalih Strategija i Provedbenog plana, tu 
se u potpunosti slažem. Naravno da jedan ovakav dokument mora biti usklađen s Prostornim 
planom sigurno, s Provedbenim planom je on već usklađen zato što na stranicama Istarske 
županije je javno objavljen dokument Provedbenog programa 2022.-2025. i to su oni bivši 
mandatni programi koje donosi župan za razdoblje od 3 godine i sljedeće bi godine takav 
program trebao biti usklađen s Planom. 
Što se tiče pitanja vijećnika Jakovčića, vezano za otoke, oni su u RH tema koja se dogodila u 
Fondovima a po pitanju otoka, se nije dogodila zbog Istarske županije. Dogodilo se radi obalno 
otočnih županija ali smo i mi jedna od tih županija. Svi zajedno smo se borili i rekli da mi 
možda nemamo naseljene otoke i nemamo otoke gdje ćemo unaprijediti udruge i širiti 
vatrogasne puteve ali imamo otoke koji imaju isto svoju potrebu ulaganja i ta inicijativa se 
prepoznala, alokacija je uvrštena, međutim za nju je bilo potrebno ono što sam prije rekla, 
stvoriti administrativne preduvjete kroz dokumente. Što se tiče bio regija, tu je baš u posebnom 
cilju 3.4. razvoj održive i konkurentne poljoprivrede, šumarstva, lovstva, ribarstva, akvakulture 
i vodnog gospodarstva a popisane su 2 mjere. 3.4.1. zaštita, valorizacija i promocija 
autohtonih proizvoda i mjera 3.4.2. daljnji razvoj Istre kao bio regije.      

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE daje riječ zamjeniku župana da se očituje na izneseno, 
izvolite. 

TULIO DEMETLIKA izražava veliko zadovoljstvo da se postigao konsenzus među svim 
Klubovima. Drago mi je da ste i pohvalili one koji su radili, ipak je to tim koji je sudjelovao u 
tome maksimalno i zato je taj dokument ispao takav kakav je. Sadržaj je kvalitetan i želim se 
zahvaliti svim Klubovima na podršci. Ova će godina biti zanimljiva upravo oko donošenja tih 
Planova. Najavili smo i da će uskoro doći na red Plan gospodarenja otpadom i Prostorni plan 
Istarske županije i sve su to strateški dokumenti. Do kraja mandata ovaj tim će sigurno 
pripremiti dovoljno strateških dokumenata za kvalitetan razvoj naše županije u svim onim 
smjerovima, od bio regije do energetike, proizvodnje hrane i zdravstva i ostalog. Gospodin 
Kalac je rekao da za ovaj Centar za koji smo godinama osmišljavali iz par razloga, pogotovo 
zbog klimatskih promjena, ekstremi su sve jači i svi sudionici koji mogu pomoći moraju biti 
obuhvaćeni, pa tako i HEP i Hitna pomoć i privatnici koje zovemo u pomoć kad nas 
ekstremne situacije zadese. Dokument je podložan promjenama i uz ovakvu kvalitetnu 
suradnju, sa pravovremenim inicijativama, konkretnim prijedlozima da se nešto izmjeni i 
ugradi, brze promjene moramo brzo mijenjati. Još jednom hvala svima.  

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE daje Prijedlog Plana na glasanje. Konstatira da je Skupština 
jednoglasno donijela

ODLUKU
O Planu razvoja Istarske županije 2022.-2027.
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Ad- 5.
Prijedlog Odluke o proglašenju počasnog građanina Istarske županije

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE poziva predsjednicu Komisije za priznanja, Terezu Banić da pročita 
Odluku Komisije o proglašenju počasnog građanina i napominje da je inicijativu za ovaj prijedlog uputio 
vijećnik Ivan Jakovčić.

TEREZA BANIĆ, IDS čita prijedlog:
„I.

Počasnim građaninom Istarske županije proglašava se europski povjerenik za poljoprivredu i 
ruralni razvoj u razdoblju 2014.-2019. godine, PHIL HOGAN.

II.
Phil Hogan, rođen 1960. godine, irski i europski političar, tijekom svoje dugogodišnje 
nacionalne i međunarodne karijere aktivno je sudjelovao u značajnim međunarodnim 
poslovima i u donošenju mnogih važnih zakona.
Nakon ulaska Hrvatske u Europsku uniju i traženja zaštite našeg tradicionalnog vina Teran, 
izbio je, svima poznat, spor sa Slovenijom. Hrvatska je predlagala da Teran postane 
zajednička vinska baština Hrvatske, Slovenije i Italije, ali je nažalost i to bilo odbijeno od strane 
slovenske Vlade.
Zbog nemogućnosti dogovora između Slovenije i Hrvatske, Europska komisija omogućila je 
Hrvatskoj korištenje imena Teran Delegiranim aktom (EU) 2017/13535 kojim se izmijenila 
Europska Uredba (EC) br. 607/2009 kako bi se proizvođačima sorte vinove loze Terana 
omogućilo korištenje naziva Teran. Ogroman posao odradio je tadašnji europski povjerenik 
za poljoprivredu, Phil Hogan, kojeg je Europska komisija zadužila da predloži pravedno 
rješenje. Phil Hogan saslušao je istarske vinare, upoznao se s poviješću i tradicijom 
proizvodnje Terana i uložio dodatni napor da se istarskim vinarima omogući korištenje imena 
Teran, te daljnja proizvodnja sorte koja se više stoljeća proizvodi u našim vinogradima i koristi 
na našem području.
Proglašavanjem počasnim građaninom Phila Hogana, upućujemo mu posebnu zahvalnost što 
se kao političar Europske unije, profesionalno i nepristrano zauzeo za rješavanje spora oko 
imena Teran, što je važno ne samo vinarima koji se bave proizvodnjom Terana, već i svim 
žiteljima Istarske županije koji štuju svoj identitet, tradiciju i povijest.

III.
Povelju Philipu Hoganu o proglašenju počasnog građanina i prigodni zlatnik, uručit će župan 
Istarske županije Boris Miletić i predsjednica Skupštine Istarske županije Sandra Ćakić Kuhar 
na svečanoj sjednici Skupštine Istarske županije povodom Dana istarskog statuta – La 
Giornata dello statuto istriano.“

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE poziva Župana da se očituje na ovaj prijedlog Komisije, pa 
ćemo onda otvoriti raspravu.

ŽUPAN sa zadovoljstvom prihvaća ovaj prijedlog. Znam koliko je taj gospodin pomogao svima 
nama i kako je u obrazloženju rečeno, ne samo vinarima, već i našim građanima koji štuju 
svoj identitet. Jedino sam primijetio u obrazloženju da se na hrvatskom reklo Dan istarske 
županije, dakle to će biti povodom Dana istarskog statuta. Na talijanskom piše ispravno.

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE  zahvaljuje Županu i navodi da ćemo svakako tu pogrešku 
ispraviti. Otvaram raspravu po klubovima.

Mr.sc. ROBERT VELENIK, u ime Kluba IDS-ISU Zeleni navodi da je Nino Jakovčić u ono 
vrijeme bio zastupnik u EU parlamentu, a mi smo tu budno pratili što se dešava. Kao jedan od 
bivših djelatnika Instituta za poljoprivredu i turizam iz Poreča još jednom naglašavam da je 
Teran istarska autohtona sorta i da je ona dio našeg identiteta. Ono što je bitno naglasiti da u 
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javnim raspravama koje su se tada vodile, a pisale su se i znanstvene disertacije i knjige, 
Istrijani su bili više vezani za tu temu nego neke druge političke teme, pa je čak i Piranski 
zaljev bio sporedna tema, a i neke nacionalne teme su bile apsolutno deplasirane u odnosu 
na pitanje Terana. Onog momenta kada je Teran postao i istarski, svi smo odahnuli i sa 
zadovoljstvom ću upoznati tog čovjeka i sa zadovoljstvom će naš Klub podržati ovu inicijativu.

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zaključuje raspravu i daje točku na glasanje. Skupština 
Istarske županije JEDNOGLASNO donosi

ODLUKU
o proglašenju počasnog građanina Istarske županije

Ad- 6.
Prijedlog Pravilnika o provedbi postupka jednostavne nabave

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE pita vijećnike da li su suglasni da se dalje ide bez uvodnih 
obrazloženja. (svi su se složili)

Otvaram raspravu po klubovima, a potom i pojedinačnu raspravu. Kako nema prijavljenih zaključuje 
raspravu i daje točku na glasanje.  

Skupština Istarske županije, bez rasprave, nakon provedenog glasanja jednoglasno donosi  

PRAVILNIK
 o provedbi postupka jednostavne nabave

Ad- 7.
Prijedlog Rješenja o razrješenju i imenovanju člana Odbora za prostorno uređenje, 

zaštitu okoliša i graditeljstvo

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE navodi da je Komisija za izbor i imenovanja donijela svoje 
Odluke, koje smo u materijalima dobili. Predlaže se da se vijećnik Alen Gržinić, koji je stavio 
mandat u mirovanje, zamijeni u Odboru vijećnicom Leom Štifanić. Isto tako i u Komisiji za 
izbor i imenovanja.
Otvaram raspravu po ovoj temi, zatvaram raspravu i dajem točku na glasanje.

Skupština Istarske županije, nakon provedenog glasanja, JEDNOGLASNO donosi  

RJEŠENJE
o razrješenju i imenovanju člana Odbora za prostorno uređenje, zaštitu okoliša i graditeljstvo

Ad- 8.
Prijedlog Rješenja o razrješenju i imenovanju člana za Komisiju za izbor i imenovanja

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu, zatvara raspravu i daje točku na glasanje.  

Skupština Istarske županije, nakon provedenog glasanja, JEDNOGLASNO donosi  

RJEŠENJE
o razrješenju i imenovanju člana za Komisiju za izbor i imenovanje



26/28

Ad-9.
Prijedlog Plana upravljanja pomorskim dobrom za Istarsku županiju za razdoblje 

2024.-2027.

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE podsjeća da su došla dva amandmana Klubova  vijećnika te 
da predlagač ima amandman, pa moli najprije pročelnika Radolovića da objasni na što se 
odnosi njegova amandman.

DR.SC. MIRKO RADOLOVIĆ ističe tri stvari koje je potrebno istaknuti. Na prošloj sjednici je 
predmetni dokument bio na dnevnom redu, ali iz razloga što do sjednice nije pristigla 
suglasnost Ministarstva, isti je skinut s dnevnog reda. Prvi prijedlog je da se u preambulu plana 
doda klasa i urbroj suglasnosti Ministarstva, drugo je stupanje na snagu, pa je  prijedlog da 
stupanje na snagu bude prvog dana od objave u „Službenim novinama Istarske županije“. 
Razlog tomu je Zakon o pomorskom dobru i morskim lukama radi kojeg se na jedan novi način 
uređuje kako će se davati dozvole na pomorskom dobru i koncesijska odobrenja. U Zakonu 
piše da JLS moraju raspisati natječaje do 1. veljače, a da bi oni to mogli napraviti moraju 
ishoditi suglasnost Županije na svoje planove. Iz tog razloga je važno da ovaj Plan stupi na 
snagu čim prije kako bi imali dovoljno vremena da potvrdimo planove JLS. Treće, je ono što 
je bilo na Odboru za prostorno uređenje, zaštitu okoliša i graditeljstvo u prosincu, u članku 5. 
, točki 5.5., točka 2.4.3. vezano za posebnu upotrebu, u dokumentu je u jednoj tablici greškom 
dodan još jedan redak, pa je potrebno istu ispraviti na način kako je zapisano u Zaključku 
Odbora.

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE se zahvaljuje i konstatira da će još predlagatelj imati obvezu 
očitovati se na amandmane, pristigla su dva amandmana Kluba vijećnika IDS-ISU-Zeleni i 
Kluba Zeleno-lijeve koalicije pa moli predlagatelja da se očituje o predloženim amandmanima.

ŽUPAN navodi da se radi o amandmanima koji su identičnog sadržaja i prihvaća ih.

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima. Vijećnik Bassanese izvolite.

VILI BASSANESE, u ime kluba SDP-a navodi da će pokušati biti konstruktivan, direktan, bez 
namjere da nekog uvrijedi. Nama ne treba umjetna inteligencija jer smo dovoljno prirodno 
inteligentni. Predloženi amandmani nemaju uporište u zakonu. Uređena država znači pravnu 
i temeljnu sigurnost koju sada nemamo. Da bismo mi poštivali državu, moramo se tako i 
ponašati i poštivati njezine suglasnosti. Istarska županija poslala je Plan na suglasnost i na taj 
tekst joj je Ministarstvo dalo suglasnost. Ovim amandmanima se to mijenja, to nije ta 
suglasnost, to je točno ali interesi stranaka su iznad interesa struke, a to se onda svodi na 
politički nazivnik i ciljano je. Nije u redu da se tako ponašamo i ne znam koliko ste vi svi svjesni 
onoga što ćemo mi danas donijeti, a ti se prijedlozi temelje na osobnom animozitetu i 
određivanju tko može, a tko ne može. Tko smo mi da budemo jači od zakona. Zakon je jasan, 
ili svima isto ili nikome. Dijelimo ljude na one koji nama idu u korist i oni koji ne idu. Ovo nije 
pametan potez. Nemamo suglasnost za ono što radimo. Kada se donose prostorno planski 
dokumenti ni jedan amandman ne može biti prihvaćen nakon što se dogodi određena 
procedura, nego ona kao takva mora biti ponovljena. Ako na ovo netko podnese ocjenu 
zakonitosti i ovo padne, nitko u Istri neće moći raditi. Zbog čega? Zbog nečijeg političkog 
interesa koji je veći od interesa razuma ili veći od interesa zakona. To je demonstracija moći. 
Suglasnost na ovaj Plan dobivena je u sadržajnom dijelu. Mogli ste se javiti za vrijeme 
savjetovanja, nitko se nije javio, nego idete amandmanom. Zašto onda postoji savjetovanje? 
Pravno je to netočno i brine me što pravnici to ne žele znati. Naravno da mi to nećemo 
podržati. Nije korektno, nije ljudski i nije ispravno.

IVANA ŠPADIJER, IDS amandman je potpisan mojim imenom, ali naravno da to nije ništa 
osobno. Očekivala sam predavanje, ali meni predavanje nije potrebno. Kada pričamo o 
zakonu ja sam svoj amandman opravdala rješenjem o poništenju odluke davanja koncesija 
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na pomorskom dobru u Savudriji. Ne možemo ne uzeti u obzir da je predmetna koncesija 
ukinuta od strane Ministarstva, tj. državnog tijela, kad već pričamo o zakonu. Znači, 
obrazloženje je da rješenje nije bilo u skladu s pravilnikom, uredbom, odluka o davanju 
koncesije je bila manjkava, ponuda nije sadržavala foto dokumentaciju, Grad Umag nije 
izradio studiju opravdanosti, nisu dostavljene tražene potvrde ili su dostavljene krive. To je niz 
grešaka koje su napravljene krivo radi kojih je Ministarstvo ukinulo tu koncesiju. Piše da je 
nejasno kako će ovlaštenik postavljati objekte na morskom dijelu, što se je na kraju 
neovlašteno i učinilo. Ne možemo zanemariti Rješenje Ministarstva. Moj prijedlog je da se to 
za sada ostavi na stand by.

SLAVEN BOLJUN Možemo!, smatra da se radi o klasičnoj zamjeni teza, nikakvom političkom 
interesu. Mi smo amandman detaljno obrazložili i kao što vidite istakli smo jasne argumente. 
Problematična je studija utjecaja na okoliš, zatim rješenje o proglašenju spomenika kulture, a 
najproblematičnije je to da je Ministarstvo ukinulo koncesiju. Ne znam kakve to veze ima s 
političkim interesom. Na kraju Amandmana naveli smo da tražimo da Upravni odjel da 
mišljenje na nove promijenjene okolnosti u odnosu na svoje mišljenje od 6. lipnja 2022. godine, 
da se napravi monitoring o stanju okoliša na navedenom području, te da se utvrdi da na 
navedenom području ne postoji arheološko nalazište i drugo vrijedno područje, kojim se isto 
čuva za buduće generacije. Vrlo smo konstruktivni, argumentirani, tako da teze da je to nešto 
politički motivirano jednostavno ne stoje.

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara pojedinačnu raspravu.

VILI BASSANESE, SDP navodi da nema zamjena teza, vi pričate o prošlosti, a mi o 
budućnosti, pričamo o novom zakonu, o planu dodjeljivanja koncesija za sljedećih 5 godina. 
Navodite neistine zbog pomanjkanja znanja. Postojala je određena procedura koja je 
zakonom propisana. Nitko se od vas nije javio unutar te procedure. Suglasnost je dobivena 
na tekst Plana i da li smo nešto mi skinuli ili dodali. Suglasnost onda nije ispravna. Ovo je Plan 
za buduće razdoblje i nema veze s tim o čemu vi govorite, može se odnositi i na drugu česticu.

TATJANA TOMAIĆ, HDZ, navodi da imamo suglasnost potpredsjednika Vlade i ministra koja 
je potpisana 3. siječnja 2024. godine i slaže se da ne možemo ići protiv te suglasnosti.

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zaključuje raspravu i poziva predlagača da se očituje.

ŽUPAN navodi da je vijećnik Vili Bassanese danas za ovom govornicom govorio kao 
gradonačelnik Umaga a ne kao vijećnik Županijske skupštine. Nije korektno prema kolegama 
upotrebljavati riječi „zdravog razuma“ i mislim da bi to trebalo izbjegavati. Ne bih se složio da 
je nakon dobivene suglasnosti jednako nešto dodati ili oduzeti. Imali smo dodatna još tri 
zahtjeva, od strane javnih trgovačkih društava, HEP-a, privatnog društva, ništa nije nadodano. 
Jednako tako, ja sam dužan poštivati volju najvišeg predstavničkog tijela, županijske 
skupštine. Amandmani su identični , od dva različita kluba. Kad pričate o privatnom  sektoru, 
ako se ne varam kada je trebalo seliti tvornicu duhana Rovinj, ova Županija je donijela izmjenu 
plana u rekordnom roku u Republici Hrvatskoj. Ne može se reći da ova Županija nije prijateljski 
nastrojena prema privatnom sektoru i gospodarstvu, ali s druge strane kada pričamo o zaštiti 
okoliša, mislim da smo i u tom segmentu prva županija u Republici Hrvatskoj. Nemojmo brkati 
pojmove, jedno je privatni interes, koji razumijem, drugo je volja županijske skupštine kao 
predstavničkog tijela koji treba poštivati, a treća je tema da li mještani i zaštita okoliša u tom 
segmentu ima presudnu ulogu. Ja sam te amandmane prihvatio, i to je moje pravo kao 
ovlaštenog predlagača.

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE daje na glasanje ovaj prijedlog s prihvaćenim amandmanima. 
Konstatiram da je sa 25 glasova ZA, 11 glasova PROTIV i bez SUZDRŽANIH glasova 
Skupština Istarske županije donijela
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PLAN
upravljanja pomorskim dobrom za Istarsku županiju za razdoblje 2024.-2027.

Ad-10.
Prijedlog Plana davanja koncesija na pomorskom dobru na području Istarske županije 

za 2024. godinu

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE konstatira da se predlagač očitovao da i po ovoj točci prihvaća 
predložene amandmane.

Nakon što nije bilo rasprave po predloženom prijedlogu, daje točku na glasanje. 

Konstatira da je za predloženi prijedlog s prihvaćenim amandmanima, Skupština sa 28 glasa 
ZA i 8 glasova PROTIV, bez SUZDRŽANIH glasova donijela

PLAN
davanja koncesija na pomorskom dobru na području Istarske županije za 2024. 

godinu

Sjednica je završila u 12:45 h. 

Zapisnik vodila:
Adeana Fabijančić,
Melita Ferenčić

Predsjednica
Sandra Ćakić Kuhar



 

Skeniranjem ovog QR koda, sustav 
će vas preusmjeriti na stranice 
izvornika ovog dokumenta, kako 
biste mogli provjeriti njegovu 
autentičnost i vjerodostojnost.
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